
MOTIES & AMENDEMENTEN

VOORJAARSCONGRES 2023

DEN HAAG



INHOUDSOPGAVE

AMENDEMENTEN CATEGORIE 1

1. Dieren aan de hengel Lente Zonneveld

2. BTW dierlijke producten Lente Zonneveld

3. Gratis SOA-testen voor iedereen Gaby Markandu

4. Een inclusief en rechtvaardig drugsbeleid Gaby Markandu

5. Legaliseer genotmiddelen en investeer in een gezonde Gaby Markandu

6. Decriminaliseer genotmiddelen en hun gebruikers Gaby Markandu

7. Verbied reclame op álle schadelijke middelen Gaby Markandu

8. Ontmoedig álle schadelijke middelen Gaby Markandu

9. Voorlichting over werking en risico’s genotmiddelen Gaby Markandu

10. Cannabis in de basisverzekering Gaby Markandu

11. Gratis en anoniem genotmiddelen testen Gaby Markandu

12. Iets wat nu gebeurt is Robinson Wijnands

13. Kinderopvang Fabian van der Knaap

14. Botevrij versneld aflossen Manuela Rot

15. Leegstand onteigenen Jasper van Loo

16. Woningcorporaties Manuela Rot

17. Hypotheekrenteaftrek Manuela Rot

18. Daklozenopvang Manuela Rot

19. Fulltime werkweek Robin Ruis

20. Nationalisering pensioenfondsen Fabian van der Knaap

21. Rijkdomsgrens Tristan Lof

22. Einddatum fossiele brandstoffen Thijmen Fellinger

23. Hollistische benadering van inclusief onderwijs Gaby Markandu

AMENDEMENTEN CATEGORIE 2

24. Biologisch afbreekbaar plastic is een scam Landelijk Bestuur

25. Preventie uitgebreid - stimuleren gezonde leefwijze Landelijk Bestuur

26. Preventie uitgebreid - lesprogramma Landelijk Bestuur

27. Algeheel verbod op snoepreclames Landelijk Bestuur

28. Commerciele reclame verbieden Tristan Lof

29. Kappen met kappen Job Kluck

30. Uitspoeling Job Kluck

31. KRW Job Kluck

32. Schelden Job Kluck

33. Motivering defensie Robinson Wijnands

34. Diplomatieke oplossingen Robinson Wijnands

35. Actieve rol in het reguleren van wapenhandel Robinson Wijnands

36. Kernwapens en straaljagers Robinson Wijnands

37. Opruimen van oorlogsafval Robinson Wijnands

38. Wonen Manuela Rot

39. Postbusadressen dak- en thuislozen Manuela Rot

40. Zelfbewoningsplicht Manuela Rot

41. Werkloosheidsuitkering Thijmen Fellinger

42. Menstruatieverlof Manuela Rot
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43. Investeringen pensioenfondsen Robin Ruis

44. Groen sociaal belastingstelsel Manuela Rot

45.

AMENDEMENTEN CATEGORIE 3

46. Progressieve energiebelasting Thijmen Fellinger

47. Inzet particuliere accu’s Thijmen Fellinger

48. Invasieve exoten Job Kluck

49. Smartphones op scholen verbieden Tristan Lof

50. Organiseren van burgerberaden Tristan Lof

51. Rutte Job Kluck

52. Transparante militaire samenwerking in Europa Robinson Wijnands

53. Leeftijdsgrens voor missies Robinson Wijnands

54. Kritische houding ten aanzien van NAVO Robinson Wijnands

55. Sociale huurwoningen Manuela Rot

56. Armoede door falend beleid Ilse Oldenburg

57. Definitie economie Jasper van Loo

58. Nationalisering watervoorziening Thijmen Fellinger

59. Nationalisering energiemarkt Thijmen Fellinger

60. Verantwoorde kunstmatige intelligentie Daniël Geerts

61. Mensenrecht boven AI-recht Daniël Geerts

62. AI voor een duurzame en rechtvaardige samenleving Daniël Geerts

63. Monitoring van AI-systemen door mensen Daniël Geerts

64. Eerlijk gebruik van AI Daniël Geerts

65. Duurzame AI-systemen Daniël Geerts

66. Ethisch gebruik van AI Daniël Geerts

67. Onafhankelijkheid van internetgiganten Tristan Lof

MOTIES

1. Herziening beginselmanifest Nayra van Lubek

2. Motie inspanningsverplichting reistijd landelijke evenementen Ronan van Langen

3. Inclusief taalgebruik Gaby Markandu

4. Intensivering linkse samenwerking Robinson Wijnands

5. Oprichten koepelpartij Robinson Wijnands

6. Vervangen van nieuwe kleding door tweedehands kleding Tristan Lof

OPMERKINGEN

Dit boekje met alle ingediende moties en amendementen is met de grootst mogelijke zorg

samengesteld. Is jouw motie of amendement net iets anders dan hoe je die had ingediend? Dat kan

dat zijn omdat we je spelfouten eruit hebben gehaald. Neem bij twijfel of andere vragen contact op

via secretaris@pinkpolitiek.nl.
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INFORMATIE OVER DE CATEGORIEËN

Dit congres zijn de amendementen ingedeeld in drie categorieën afhankelijk van het bestuursadvies

en het soort wijziging. Zo zijn er drie categorieën ontstaan.

Categorie 1: amendementen met positief bestuursadvies en amendementen met oordeel congres of

negatief bestuursadvies waarvan de wijziging alleen een tekstuele is.

Categorie 2: amendementen met oordeel congres of negatief bestuursadvies waarbij de wijziging

een inhoudelijke is.

Categorie 3: amendementen met oordeel congres of negatief bestuursadvies waarbij de wijziging

een fundamentele is.

Verder zijn de amendementen op volgorde gezet van hun plek in het politiek programma.

INFORMATIE OVER HET PROCES

We gaan elk amendement en elke motie langs (geen clusters). De procedure is bij categorie 2 en 3 als

volgt:

1 min toelichting door de indiener

1 min toelichting door het bestuur

30 seconden reactie door indiener

ruimte voor discussie/vragen vanuit leden

Bij categorie 1 kunnen er alleen verhelderende vragen worden gesteld. Ook wordt er geen toelichting

gegeven door de indiener of het bestuur.

Mensen die toch een discussie over categorie 1 willen, kunnen dit tot 19 mei 23.59 aanvragen door

te mailen naar politiek@pinkpolitiek.nl
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AMENDEMENTEN CATEGORIE 1
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1. Dieren aan de hengel
Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener

Lente Zonneveld

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

1

Onder subkop

Dieren als vermaak

Regelnummer

131

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst

Totdat er een verbod is op de hengeljacht, komt er een verbod op dieren aan de hengel.

Toelichting

Het is erg belangrijk dat wij bij het onderwerp hengelen het niet alleen hebben over de pijn van de
vis maar ook over de tragische dood die wij die lieve waardevolle insecten en andere kleine
dieren aandoen. Het is daarom ook erg belangrijk om nu in actie te komen tegen deze vorm van
dierenleed.

Bestuursadvies: positief

Een goede toevoeging van een versie van diergebruik die niet vaak wordt besproken.
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2. Btw - Dierlijke producten
Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Lente zonneveld

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

2

Onder subkop

Veehouderij

Onder regelnummer

578

Oude beleidspunt

● De BTW op dierlijke eiwitten wordt verhoogd van 6 naar 21 procent. Vanuit het principe
dat de vervuiler betaalt, is het niet meer dan redelijk om de maatschappelijke kosten
daarvan in rekening te brengen bij wie dierlijke eiwitten wil eten of producten met deze
eiwitten produceert.

Nieuwe beleidspunt

● De BTW op dierlijke producten moet standaard het hoogste btw-tarief hebben. Vanuit het
principe dat de vervuiler betaalt, is het niet meer dan redelijk om de maatschappelijke
kosten daarvan in rekening te brengen bij wie dierlijke eiwitten wil eten of producten met
deze eiwitten produceert.

Toelichting

1. Dierlijke eiwitten -> dierlijke producten - omdat dat overal in het verkiezingsprogramma de term
dierlijke producten staat I.p.v dierlijke eiwitten waardoor het duidelijker en makkelijker. 2. wordt
verhoogd van 6 naar 21 procent -> moet standaard het hoogste btw tarief hebben - omdat 6 al
verouderd is moest die eruit en omdat 21 ook de kans er is dat dat eventueel verouderd zorgen
deze veranderen voor een eeuwige relevantie van de verwoording
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Bestuursadvies: positief

Het is geen feitelijke verandering van het programma; het maakt het alleen actueel, meer
in lijn met de rest van het programma én toekomstbestendiger.
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3. Gratis SOA-testen voor iedereen
Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener

Gaby Markandu

Mede-indieners

Pim van Tongeren, Manuela Rot, Vivian de Hoogh, Ilse Oldenburg, Fabian van der Knaap, Thijmen
Fellinger, Daniël Geerts

Onder hoofdstuk

3 Een gezonde samenleving

Onder subkop

3.2 We zorgen voor elkaar (gezondheidszorg), Seksuele gezondheid

Regelnummer

763

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst

o De overheid zorgt ervoor dat alle burgers gratis toegang hebben tot SOA-testen. Dit bevordert
de volksgezondheid en draagt bij aan de preventie en bestrijding van ziekten, zonder onderscheid
te maken op basis van financiële middelen of andere persoonlijke omstandigheden.

Toelichting

Het is belangrijk dat mensen die niet de financiële middelen hebben om een vaccinatie of test
aan te schaffen, toch toegang hebben tot deze middelen. Gezondheid mag niet afhankelijk zijn
van financiële draagkracht en moet voor iedereen toegankelijk zijn, ongeacht de
sociaaleconomische status.

Bestuursadvies: positief
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4. Een inclusief en rechtvaardig drugsbeleid

Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener
Gaby Markandu

Mede-indieners
Pim van Tongeren, Manuela Rot, Vivian de Hoogh, Ilse Oldenburg, Fabian van der Knaap, Daniël
Geerts

Onder hoofdstuk
3 Een gezonde samenleving

Onder subkop
3.2 We zorgen voor elkaar (gezondheidszorg), Drugsbeleid

Regelnummer
801

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst
PINK! vindt dat het drugsbeleid moet worden gebaseerd op de schadelijkheids- en
verslavingsgraad van de middelen, in tegenstelling tot de achterhaalde en discriminerende
indeling van drugs in 'hard' en 'soft'. Hierbij moet ook rekening gehouden worden met de
historische en culturele waarde van genotmiddelen en hun medicinale werking.

Toelichting
Een groot deel van het Nederlandse drugsbeleid is gebaseerd op verouderde informatie en
politieke uitspraken zonder wetenschappelijke basis. Ook leidt het huidige drugsbeleid tot
discriminatie van (inheemse) culturen waarin bepaalde middelen traditioneel gebruikt worden.
Om rekening te houden met nieuwe wetenschappelijke inzichten is het wenselijk dat we het
politiek programma zo opstellen dat we deze ontwikkelingen kunnen meenemen in het
drugsbeleid.

Bestuursadvies: positief

Meer toelichting over het uitgangspunt van PINK! met betrekking tot drugs is een goede
toevoeging aan ons programma.
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5. Legaliseer genotmiddelen en investeer in een
gezonde samenleving

Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener
Gaby Markandu

Mede-indieners
Pim van Tongeren, Manuela Rot, Vivian de Hoogh, Ilse Oldenburg, Thijmen Fellinger, Daniël Geerts

Onder hoofdstuk
3 Een gezonde samenleving

Onder subkop
3.2 We zorgen voor elkaar (gezondheidszorg), Drugsbeleid

Regelnummer
802

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst
o De inkomsten van belasting over de verkoop van genotmiddelen worden ingezet voor
voorlichting, onderzoek naar medische toepassingen en het tegengaan van de negatieve
effecten. Hetgeen dat overblijft wordt ingezet voor het bevorderen van duurzame ontwikkelingen
en sociale zekerheid.

Toelichting
De productie van genotmiddelen kan een belangrijke bron van inkomsten zijn door middel van
belastingen. Deze inkomsten kunnen worden gebruikt om te investeren in sociale zekerheid, de
energietransitie en andere maatschappelijke doeleinden (zie
https://www.wattisduurzaam.nl/18607/energie-beleid/duurzaam-rendement/wat-is-knalgroen-oe
r-hollands-en-kan-de-hele-transitie-financieren/ ). Op de eerste plaats wordt het geld besteed aan
voorlichting. Het is belangrijk om mensen te informeren over de werking en (gezondheids)risico's
van middelen. Dit zorgt voor verantwoordelijker gebruik, minder verslaving en het verminderen
van het stigma rondom gebruik en verslaving. Financiële steun naar onderzoek naar medische
toepassingen van genotmiddelen is erg belangrijk, gezien de ontwikkelingen rondom het
behandelen van bijvoorbeeld PTSS of depressie.

Bestuursadvies: positief
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6. Decriminaliseer genotmiddelen en hun gebruikers

Bestaand wijzigen

Hoofdindiener
Gaby Markandu

Mede-indieners
Pim van Tongeren, Manuela Rot, Vivian de Hoogh, Ilse Oldenburg, Fabian van der Knaap, Daniël
Geerts

Onder hoofdstuk
3 Een gezonde samenleving

Onder subkop
3.2 We zorgen voor elkaar (gezondheidszorg), Drugsbeleid

Onder regelnummer
802

Oude beleidspunt
● o Het gebruik en de productie van softdrugs wordt gelegaliseerd.

Nieuwe beleidspunt
● o De productie, verkoop en het gebruik van genotmiddelen met een lage schadelijkheids-

en verslavingsgraad wordt gelegaliseerd en gereguleerd.

Toelichting
Het legaliseren en decriminaliseren van genotmiddelen is belangrijk voor een rechtvaardige
samenleving. Door bepaalde middelen te criminaliseren, criminaliseren we de gebruikers, die
deze middelen mogelijk zien als essentieel onderdeel in hun (inheemse) cultuur. Daarnaast geeft
legalisatie de overheid meer grip op de productie, waardoor duurzaamheidsmaatregelen mogelijk
zijn. Dit leidt tot minder energieverspilling en milieuvervuiling door chemicaliën.
Belastinginkomsten kunnen gebruikt worden voor investeringen in bijvoorbeeld de
energietransitie en goede voorlichting over de werking en (gezondheids)risico's, waardoor het
gebruik van genotsmiddelen kan afnemen. Tot slot kunnen nieuwe wetenschappelijke inzichten
beter verwerkt worden in deze bewoording en wordt de verouderde classificatie van 'soft-' en
'harddrugs' losgelaten.

Bestuursadvies: positief
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7. Verbied reclame op álle schadelijke middelen
Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener

Gaby Markandu

Mede-indieners

Pim van Tongeren, Manuela Rot, Vivian de Hoogh, Ilse Oldenburg, Fabian van der Knaap, Thijmen
Fellinger, Daniël Geerts

Onder hoofdstuk

3 Een gezonde samenleving

Onder subkop

3.2 We zorgen voor elkaar (gezondheidszorg), Drugsbeleid

Regelnummer

803

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst

o De overheid verbiedt reclame voor verslavende en schadelijke consumptiemiddelen.

Toelichting

Het is raar dat er nog steeds reclame mag worden gemaakt voor middelen zoals alcohol, terwijl
dit heel verslavend, schadelijk en destructief kan zijn (zie
https://www.jellinek.nl/vraag-antwoord/welke-drug-is-de-gevaarlijkste/). Dit nieuwe beleidspunt
kijkt naar de echte effecten van deze middelen, in plaats van naar de politieke invloed van de
industrie erachter, zoals bij alcohol.

Bestuursadvies: positief
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8. Ontmoedig álle schadelijke middelen

Bestaand wijzigen

Hoofdindiener
Gaby Markandu

Mede-indieners
Pim van Tongeren, Manuela Rot, Vivian de Hoogh, Ilse Oldenburg, Fabian van der Knaap, Thijmen
Fellinger, Daniël Geerts

Onder hoofdstuk
3 Een gezonde samenleving

Onder subkop
3.2 We zorgen voor elkaar (gezondheidszorg), Drugsbeleid

Onder regelnummer
803

Oude beleidspunt
● o Er worden accijnzen geheven op softdrugs.

Nieuwe beleidspunt
● o Er komt een accijns op verslavende en schadelijke consumptiemiddelen.

Toelichting
Accijns is bedoeld om het gebruik van bepaalde middelen te ontmoedigen, zoals bijvoorbeeld bij
tabak en alcohol. Maar deze maatregel geldt momenteel niet voor andere schadelijke middelen,
zoals bijvoorbeeld toegevoegde suikers, of in de toekomst misschien vlees en kaas. Ons nieuwe
beleid wil alle verslavende en schadelijke consumptiemiddelen dekken en houdt ruimte voor
nieuwe wetenschappelijke inzichten. Daarnaast willen we af van de termen 'hard-' en 'softdrugs'.

Bestuursadvies: positief
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9. Voorlichting over werking en risico's genotmiddelen
Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Gaby Markandu

Mede-indieners

Pim van Tongeren, Manuela Rot, Vivian de Hoogh, Ilse Oldenburg, Fabian van der Knaap, Daniël
Geerts

Onder hoofdstuk

3 Een gezonde samenleving

Onder subkop

3.2 We zorgen voor elkaar (gezondheidszorg), Drugsbeleid

Onder regelnummer

804

Oude beleidspunt

● o Vanuit de overheid wordt goede voorlichting gegeven over de gezondheidsrisico's van
softdrugsgebruik.

Nieuwe beleidspunt

● o Vanuit de overheid wordt voorlichting gegeven over de werking en de
(gezondheids)risico's van het gebruik van genotmiddelen. Dit helpt ook om het stigma
rondom gebruik en verslaving te verkleinen.

Toelichting

Het is belangrijk om mensen te informeren over de werking en (gezondheids)risico's van alle
middelen, en niet alleen die welke momenteel als 'softdrugs' worden beschouwd.

Bestuursadvies: positief
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10. Cannabis in de basisverzekering

Bestaand wijzigen

Hoofdindiener
Gaby Markandu

Mede-indieners
Pim van Tongeren, Manuela Rot, Vivian de Hoogh, Ilse Oldenburg, Fabian van der Knaap, Daniël
Geerts

Onder hoofdstuk
3 Een gezonde samenleving

Onder subkop
3.2 We zorgen voor elkaar (gezondheidszorg), Drugsbeleid

Onder regelnummer
806

Oude beleidspunt
● o Mensen die daar behoefte aan hebben krijgen ongehinderd toegang tot medicinale

cannabis.

Nieuwe beleidspunt
● o Medicinale cannabis wordt opgenomen in de basisverzekering.

Toelichting
Het is vanzelfsprekend dat mensen die behoefte hebben aan medicinale cannabis hier
ongehinderd toegang toe moeten krijgen. Toch is dit een overbodige tekst, aangezien we al
pleiten voor de legalisatie van cannabis. Het opnemen van cannabis in de basisverzekering
maakt de toegankelijkheid van cannabis echter concreter en gemakkelijker uitvoerbaar.

Bestuursadvies: positief
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11. Gratis en anoniem genotmiddelen testen
Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Gaby Markandu

Mede-indieners

Pim van Tongeren, Manuela Rot, Vivian de Hoogh, Ilse Oldenburg, Fabian van der Knaap, Daniël
Geerts

Onder hoofdstuk

3 Een gezonde samenleving

Onder subkop

3.2 We zorgen voor elkaar (gezondheidszorg), Drugsbeleid

Onder regelnummer

809

Oude beleidspunt

● o De niet-strafbare gebruikshoeveelheid harddrugs van maximaal 0.5 gram, 1 pil of 5 ml
moet gratis en anoniem te testen zijn op samenstelling bij festivals en bij GGD locaties.

Nieuwe beleidspunt

● o Alle genotmiddelen zijn gratis en anoniem te testen op samenstelling bij festivals en
GGD locaties. Op deze locaties zijn ook getrainde professionals aanwezig om advies te
geven over het gebruik van genotmiddelen en de (gezondheids)risico's hiervan.

Toelichting

Het testen van genotmiddelen is belangrijk omdat deze risico's met zich meebrengen zoals
variatie in samenstelling. Door ze te laten testen en advies over het gebruik te ontvangen, kunnen
gebruikers betere keuzes maken en gezondheidsrisico's verminderen.

Bestuursadvies: positief
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12. Iets wat nu gebeurt is
Tekst verwijderen

Hoofdindiener

Robinson Wijnands

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

Internationale Betrekkingen

Verwijderen vanaf regelnummer

1547

Verwijderen tot en met regelnummer

1548

De te verwijderen tekst

De militairen van Dutchbat III en de nabestaanden van de Val van Srebrenica krijgen eerherstel en
compensatie

Toelichting

Dit is gebeurt

Bestuursadvies: positief
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13. Kinderopvang

Bestaand wijzigen

Hoofdindiener
Fabian van der Knaap

Mede-indieners
Thijmen Fellinger, Ilse Oldenburg, Robin Ruis, Manuela Rot

Onder hoofdstuk
9

Onder subkop
9.3 Uitkeringen

Onder regelnummer
1679

Oude beleidspunt

● De bijdrage voor de kinderopvang blijft.

Nieuwe beleidspunt

● Kinderopvang wordt gratis.

Toelichting
Naast het feit dat kinderen krijgen een wens is van veel mensen, is het ook noodzakelijk om
de samenleving draaiende te houden naarmate vergrijzing toeneemt. Door kinderopvang
gratis te maken ontzorg je (werkende) ouders.

Bestuursadvies: positief
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14. Boetevrij versneld aflossen
Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Manuela Rot

Mede-indieners

Thijmen Fellinger, Fabian van der Knaap, Ilse Oldenburg, Robin Ruis, jasper van loo

Onder hoofdstuk

9

Onder subkop

9.3

Onder regelnummer

1656

Oude beleidspunt

● Boetevrij aflossen van de hypotheekschuld wordt makkelijker gemaakt.

Nieuwe beleidspunt

● Boetes op het versneld aflossen van de hypotheekschuld worden afgeschaft.

Toelichting

Je zou niet beboet moeten worden voor het versneld willen aflossen van je hypotheek.
Hypotheekrente is alleen maar een manier voor banken om geld te verdienen aan het verstrekken
van hypotheken, en vervolgens dus weer bonussen uit te keren aan CEO's.

Bestuursadvies: positief

Met dit nieuwe beleidspunt worden vooral hypotheekverstrekkers mee geraakt, die een
verdienmodel op basis van de rente over leningen hebben.
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15. Leegstand onteigenen

Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener
Jasper van Loo

Mede-indieners
Thijmen Fellinger, Manuela Rot, Vivian de Hoogh, Ilse Oldenburg, Robin Ruis

Onder hoofdstuk
9

Onder subkop
9.3 Wonen

Regelnummer
1663

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst
Particuliere woningen die langer dan 3 jaar leeg staan worden onteigend ten behoeve van
volkshuisvesting.

Toelichting
Huizen zijn er om te wonen, en niet om leeg gehouden te worden als investeringsobject.

Bestuursadvies: positief

We zijn van mening dat 3 jaar nog erg lang is, maar vinden dat niet zo’n groot probleem
dat we het helemaal niet in het programma willen hebben.
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16. Woningcorporaties
Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Manuela Rot

Mede-indieners

Thijmen Fellinger, Fabian van der Knaap, Robin Ruis, Ilse Oldenburg

Onder hoofdstuk

9

Onder subkop

Wonen

Onder regelnummer

1657

Oude beleidspunt

● De privatisering van woningcorporaties wordt teruggedraaid. Hiermee wordt de
huurwoningmarkt socialer.

Nieuwe beleidspunt

● Woningcorporaties worden genationaliseerd. Zo worden huurwoningen weer toegankelijk
en hebben woningcorporaties meer middelen om te investeren in hun woningvoorraad.

Toelichting

Woningcorporaties zijn door allerlei regels steeds zwakker gemaakt, wat ertoe heeft geleid dat er
een inefficiënte bestuurslaag is toegevoegd en de corporaties veel woningen hebben verkocht
aan internationale beleggers. We moeten terug naar een eerlijk volkshuisvestingssysteem waarin
iedereen recht heeft op een goedkope, fijne woning. Woningcorporaties kunnen weer een
belangrijke rol hierin vervullen, zoals ze de vorige eeuw ook gedaan hebben.

Bestuursadvies: positief
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17. Hypotheekrenteaftrek
Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Manuela Rot

Mede-indieners

Thijmen Fellinger, Fabian van der Knaap, Ilse Oldenburg, Robin Ruis

Onder hoofdstuk

9

Onder subkop

9.3

Onder regelnummer

1654

Oude beleidspunt

● De hypotheekrenteaftrek over een periode van 30 jaar geleidelijk wordt afgeschaft. De
overdrachtsbelasting wordt per direct afgeschaft.

Nieuwe beleidspunt

● De hypotheekrenteaftrek wordt per direct afgeschaft. De overdrachtsbelasting voor
woningen die niet door de koper zelf bewoond zullen worden, wordt verhoogd naar 20%.

Toelichting

De originele zin is lelijk en de hypotheekrenteaftrek is oneerlijk jegens mensen die geen
koopwoning bezitten. Er bestaat momenteel al een startersvrijstelling op de
overdrachtsbelasting, en tweede huizen worden al met 10,4% belast, maar deze belasting
weerhoudt beleggers er duidelijk niet van om huizen op te kopen en later weer door te verkopen.
Om het minder aantrekkelijk te maken om huizen op te kopen als beleggingsobject zal de
overdrachtsbelasting worden verhoogd. Dit is een tussenstap zo lang er nog geen nationale
zelfbewoningsplicht geldt.

Bestuursadvies: positief
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18. Daklozenopvang

Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener

Manuela Rot

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

9.3

Onder subkop

Wonen

Regelnummer

1663

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst

De dak- en thuislozenopvang bestaat uit individuele kamers en is gratis. Dit kan bijvoorbeeld door
leegstaande (kantoor)panden te gebruiken als opvanglocaties.

Toelichting

Dak- en thuislozen moeten momenteel geld betalen voor de opvang, en vaak voelen zij zich daar
niet veilig omdat de opvang een grote slaapzaal is. Dak- en thuislozen zijn er niet veilig tegen
geweld, intimidatie, pesten of vernielingen en kunnen daardoor niet goed tot rust komen.
Individuele kamers respecteren hun recht op privacy. De opvang moet ook gratis zijn, aangezien
niemand ervoor kiest om dakloos te zijn, en geld vragen van mensen in die situatie is immoreel.

Bestuursadvies: positief

We zijn het eens met het amendement. Wel willen we de kanttekening plaatsen bij de
toelichting dat er mensen zijn die er wel zelf voor kiezen dakloos te zijn en dat dat ook een
valide keuze is.
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19. Fulltime werkweek

Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Robin Ruis

Mede-indieners

Thijmen Fellinger, Nadia van Leur, Manuela Rot, Jasper van Loo, Fabian van der Knaap, Ilse
Oldenburg

Onder hoofdstuk

9

Onder subkop

9.2

Onder regelnummer

1625

Oude beleidspunt

● De werkweek wordt korter. Dit leidt tot een betere verdeling van het werk en waarborgt de
mogelijkheid tot vrijwilligerswerk.

Nieuwe beleidspunt

● De fulltime werkweek zal verlaagd worden tot dertig uur met loonbehoud. Dit leidt tot een
betere verdeling van het werk en vergroot de mogelijkheid dat mensen meer capaciteit
hebben voor onbetaald werk, zoals huishouden, zorg en vrijwilligerswerk.

Toelichting

Vanaf 2019 pleit het CNV voor de 30-urige werkweek. Dit geeft meer ruimte. Tijd om aandacht te
besteden aan alles wat je belangrijk vindt. Van loopbaan, gezinsleven en mantelzorg tot
persoonlijke ontwikkeling en je vriendenkring. Met een verkorte werkweek tank je bij om alles uit
je werkdag te halen. Meer ruimte in je hoofd en jouw agenda. Je bent minder vermoeid en
gestrest, omdat werk en privé beter in balans zijn. Dit zorgt voor een verhoogde productiviteit,
verlaagt het ziekteverzuim en het aantal burn-outs. Hoge maatschappelijke opbrengsten dus.

Bestuursadvies: positief
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20. Nationalisering pensioenfondsen

Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener
Fabian van der Knaap

Mede-indieners
Robin Ruis, Ilse Oldenburg, Thijmen Fellinger

Onder hoofdstuk
9

Onder subkop
9.3 Pensioen

Regelnummer
1696

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst
De pensioenfondsen worden genationaliseerd tot één overheidsorgaan. Hierdoor kan de
pensioeninleg duurzaam en groen geïnvesteerd worden, terwijl de overheid garant kan
staan voor het behoud van pensioen en het opvangen van tegenslagen.

Toelichting
Een pensioen is een investering in de eigen toekomst, dus de investering moet ook
toekomstbestendig zijn. Het is niet eerlijk dat er winsten worden gemaakt over de rug van de
pensioenen. De pensioenen komen toe aan de mensen die ingelegd hebben.

Bestuursadvies: positief
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21. Rijkdomsgrens
Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener

Tristan Lof

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

Economie, arbeid & sociale zekerheid

Onder subkop

Een economie die voor ons werkt

Regelnummer

1619

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst

Er komt een rijkdomsgrens van twee miljoen euro door middel van een belastingschijf die
vermogen boven dit bedrag 100 procent belast. Het geld dat hiermee vrijkomt kan onder andere
in de zorg, het onderwijs en klimaatbeleid geïnvesteerd worden.

Toelichting

Uit onderzoek blijkt dat rijke mensen een grotere ecologische voetafdruk hebben dan armere
mensen. Daarnaast is het onacceptabel dat er duizenden mensen lijden, mensen geen woningen
meer kunnen betalen en er zo veel ecologische crises plaatsvinden, terwijl één procent van de
Nederlanders bijna een kwart van al het vermogen in handen heeft. Dit vermogen hebben ze vaak
helemaal niet zelf verdiend, maar geërfd, door niks te doen dus. Daarnaast maakt extreme
rijkdom helemaal niet gelukkig. Uiteindelijk is iedereen geholpen met een rijkdomsgrens. Volgens
onderzoek vinden Nederlanders 2 miljoen euro een goede grens voor rijkdom, daarboven voegt
geld niks meer toe aan de kwaliteit van leven.

Bestuursadvies: positief
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22. Einddatum fossiele brandstoffen
Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Thijmen Fellinger

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

2

Onder subkop

2.2 Fossiele brandstof

Onder regelnummer

458

Oude beleidspunt

● PINK! wil per 2050 stoppen met het gebruik van fossiele brandstoffen.

Nieuwe beleidspunt

● PINK! wil per 2030 stoppen met het gebruik van fossiele brandstoffen.

Toelichting

Het jaartal 2050 is erg ver weg. Een paar regels eerder in het programma wil PINK! al in 2025
"netto-uitstoot van broeikasgassen tot 0" - dan lijkt het me in verhouding niet gek om al eerder
dan 2050 te stoppen met fossiele brandstoffen.

Bestuursadvies: positief

Dit is meer in lijn met waar we voor staan en wat we al uitdragen.
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Holistische benadering van inclusief onderwijs

Bestaand wijzigen

Hoofdindiener
Gaby Markandu

Mede-indieners
Pim van Tongeren, Manuela Rot, Vivian de Hoogh, Ilse Oldenburg, Fabian van der Knaap, Daniël
Geerts

Onder hoofdstuk
5 Onderwijs, wetenschap, kunst en cultuur

Onder subkop
5.1 Leren voor de toekomst (onderwijs), Inclusief onderwijs

Onder regelnummer
1114

Oude beleidspunt
● o In Nederland wordt in het basisonderwijs en voortgezet onderwijs aandacht besteed

aan diversiteit en inclusiviteit, onder andere over de onderwerpen seksualiteit, gender,
mentale gesteldheid, huidskleur en afkomst. Deze onderwerpen kunnen op stabiele
financiële en didactische steun van de overheid rekenen. In het curriculum komen deze
zaken integraal aan bod bij de verschillende vakken, waaronder biologie,
maatschappijleer en geschiedenis. Mentoren staan hier ook expliciet bij stil met hun
mentorklassen.

Nieuwe beleidspunt
● o In Nederland wordt in het basisonderwijs en voortgezet onderwijs aandacht besteed

aan diversiteit en inclusiviteit, onder andere over de onderwerpen seksualiteit, gender,
mentale gezondheid, afkomst en diersoort. Deze onderwerpen kunnen op stabiele
financiële en didactische steun van de overheid rekenen. In het curriculum komen deze
zaken integraal aan bod bij de verschillende vakken, waaronder biologie,
maatschappijleer en geschiedenis. Mentoren staan hier ook expliciet bij stil met hun
mentorklassen.

Toelichting
Het is belangrijk om aandacht te besteden aan discriminatie op basis van diersoort (soortisme).
Hierdoor leren we om andere dieren als gelijkwaardig te zien Dit leidt tot meer respect voor
andere dieren en minder dierenleed. Het is belangrijk om dierenrechten en onze relatie met
andere dieren te benadrukken in verschillende onderdelen in het onderwijs, dus ook in het
onderdeel inclusiviteit. De onderwerpen op dit lijstje zijn voorbeelden en daarom is het belangrijk
om in ieder geval inclusiviteit naar niet-menselijke dieren te noemen. Mentale gesteldheid is

29



veranderd naar mentale gezondheid omdat dit een inclusievere term is. Huidskleur is weggelaten
omdat dit al inherent is aan afkomst en om de leesbaarheid te verbeteren.

Bestuursadvies: positief
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23. Biologisch afbreekbaar plastic is een scam

Hoofdindiener

Landelijk Bestuur

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

2

Onder subkop

Grondstoffen en Afval

Regelnummer

381

Titel nieuw subhoofdstuk

De oude tekst

Er wordt geïnvesteerd in de ontwikkeling en distributie van biologisch afbreekbare plastics
en wanneer deze beschikbaar zijn, worden organisaties verplicht hierop over te stappen.

De nieuwe tekst

Biologisch afbreekbare plastics worden niet langer gepresenteerd en gepromoot als een
duurzame vervanging van fossiel plastic. Dit leidt af van een daadwerkelijke oplossing van
het probleem, namelijk minder gebruiken, hergebruik en recycling.

Toelichting

Biologisch afbreekbaar plastic wordt gepresenteerd als een goede, duurzame vervanger.
Het wordt gemaakt van natuurlijke grondstoffen zoals maïs en aardappel. De meeste
biologische afbreekbare plastics gedragen zich in het milieu echter als gewoon plastic en
zijn om die reden geen oplossing voor de plasticsoep. Daarnaast bestaat veel bioplastic niet
voor 100% uit natuurlijke grondstoffen, maar is een mix van natuurlijke en fossiele
grondstoffen. Dit maakt het moeilijker om het plastic te recyclen. Daarmee is het een
schijnoplossing.

Bron: https://www.plasticsoupfoundation.org/plastic-probleem/plasticsoorten/bioplastics/

Bestuursadvies: oordeel congres

Omdat het een bestuursamendement is, krijgt het automatisch oordeel congres. We zijn
van mening dat dit meer in lijn is met onze kernwaarde van duurzaamheid.
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24. Preventie uitgebreid - stimuleren gezonde leefwijze

Hoofdindiener

Landelijk Bestuur

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

een gezonde samenleving

Onder subkop

Preventie

Regelnummer

17

Titel nieuw subhoofdstuk

De oude tekst

De overheid stimuleert een gezonde leefwijze en zet zich in voor een gezonde
leefomgeving. Stoppen met roken, bewust alcoholgebruik, voldoende beweging en een
volwaardig voedingspatroon zijn onderwerpen waar de overheid zich voor inzet. Ook bij
kinderen wordt bewustzijn gecreëerd.

De nieuwe tekst

- De overheid stimuleert een gezonde leefwijze. Hieronder vallen onder andere stoppen met
roken en gokken, bewust alcohol- en drugsgebruik, voldoende beweging en een volwaardig,
plantaardig voedingspatroon.

Toelichting
Ik heb het beleidspunt opgesplitst in 2 beleidspunten en concreter gemaakt. Daarnaast heb
ik gokken toegevoegd, aangezien het legaliseren van online kansspelen door de overheid
ertoe heeft geleid dat gokproblemen onder jongeren en jongvolwassenen zijn toegenomen.
Een gokverslaving is niet gezond en zorgt voor veel problemen, dus daarom past dit in de
opsomming.
(Bron:https://www.bnnvara.nl/kassa/artikelen/meer-jonge-mensen-met-gokverslaving-sinds-n
ieuwe-kansspelwet).

Bestuursadvies: oordeel congres
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Omdat dit een bestuursamendement is, krijgt het automatisch oordeel congres. De nieuwe
formulering en toevoeging maken het programma leesbaarder en sluiten aan op onze
kernwaarden van persoonlijke vrijheid en persoonlijke verantwoordelijkheid.
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25. Preventie uitgebreid - lesprogramma

Hoofdindiener

Landelijk Bestuur

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

een gezonde samenleving

Onder subkop

Preventie

Regelnummer

17

Titel nieuw subhoofdstuk

De oude tekst

De overheid stimuleert een gezonde leefwijze en zet zich in voor een gezonde
leefomgeving. Stoppen met roken, bewust alcoholgebruik, voldoende beweging en een
volwaardig voedingspatroon zijn onderwerpen waar de overheid zich voor inzet. Ook bij
kinderen wordt bewustzijn gecreëerd.

De nieuwe tekst

- Kinderen op de basisschool en middelbare school ontvangen in het lesprogramma
voorlichting over een gezonde leefwijze en de nadelige effecten van roken, gokken, alcohol,
drugs en fastfood.

Toelichting
Dit is deel 2 van het opgesplitste beleidspunt. Ook hier is gokken toegevoegd, aangezien het
legaliseren van online kansspelen door de overheid ertoe heeft geleid dat gokproblemen
onder jongeren en jongvolwassenen zijn toegenomen. Een gokverslaving is niet gezond en
zorgt voor veel problemen, dus daarom past dit in de opsomming.
(Bron:https://www.bnnvara.nl/kassa/artikelen/meer-jonge-mensen-met-gokverslaving-sinds-n
ieuwe-kansspelwet).

Bestuursadvies: oordeel congres

Omdat dit een bestuursamendement is, krijgt het automatisch oordeel congres. De nieuwe
formulering en toevoeging maken het programma leesbaarder en sluiten aan op onze
kernwaarden van persoonlijke vrijheid en persoonlijke verantwoordelijkheid.
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26. Algeheel verbod op snoepreclames

Hoofdindiener

Landelijk Bestuur

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

een gezonde samenleving

Onder subkop

Preventie

Regelnummer

27

Titel nieuw subhoofdstuk

De oude tekst

Er komt een verbod op reclame voor snoep en fastfood gericht op kinderen onder de 12 jaar.

De nieuwe tekst

Er komt een verbod op reclame voor snoep en fastfood.

Toelichting
Iedereen wordt (onbewust) beïnvloed door reclames. Zelfs als er een verbod op
snoepreclames komt die gericht zijn op kinderen, zien kinderen nog steeds reclames voor
dezelfde producten, maar dan gericht op volwassenen. Als we echt iets willen bereiken
hiermee, werkt alleen een algeheel verbod. Onderzoek uit Londen laat zien dat dit heel
effectief is! Een reclameverbod op ongezond voedsel laat gezinnen daadwerkelijk minder
ongezonde producten kopen. Huishoudens kochten wekelijks gemiddeld 1.000 kcal minder
ongezonde producten na het reclameverbod op junkfood in het Londense openbaar vervoer
(ingevoerd in 2019). Vooral chocolade en zoetwaren bleven in het schap liggen.
(https://www.foodlog.nl/artikel/junkfood-minder-in-underground/)

Bestuursadvies: oordeel congres

Omdat dit een bestuursamendement is, krijgt het automatisch oordeel congres. We
kunnen ons vinden in de toelichting en de daaruit getrokken conclusies.
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27. Commerciële reclame verbieden
Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener

Tristan Lof

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

Duurzame productie

Onder subkop

Kringlopen koesteren (productie en afval)

Regelnummer

386

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst

Er komt een verbod op reclame met een winstoogmerk. Organisaties die afhankelijk zijn van
reclame-inkomsten en van toegevoegde waarde zijn voor de samenleving komen in aanmerking
voor subsidie.

Toelichting

We vinden het tegenwoordig normaal dat we 24/7 worden geconfronteerd met schreeuwende
reclame. Op de straat, op het internet, op tv en in magazines. Die reclames doen er alles aan om
ons aan te zetten tot meer ecosysteemvernietigende consumptie van spullen die we helemaal
niet nodig hebben. Best gek, want we willen juist dat we consuminderen. Daarnaast zorgt
reclame ervoor dat we minder tevreden zijn met wat we hebben, want we zien de hele dag door
spullen die ons zogenaamd gelukkig zouden maken. Ook krijgen we een lager zelfbeeld. We
(voornamelijk vrouwen) zien alleen maar mooie mensen, en daar willen we ons aan meten. Het
gevolg is meer geld naar vervuilende bedrijven, een lager zelfbeeld, klimaatopwarming, een
vernietigd ecosysteem, continue afleiding, een lelijk straatbeeld en permanente ontevredenheid.
Als je echt iets nodig hebt, weet je het wel te vinden. Daarnaast gaat het argument dat bedrijven
anders geen klanten meer kunnen vinden niet op, want het zijn bijna alleen maar multinationals
die genoeg geld hebben voor reclame. Eventueel kan er een commissive opgericht worden die
reclame toetst op de toegevoegde waarde voor de samenleving. Ook zou de culturele sector in
aanmerking kunnen komen voor reclame, aangezien zij nauwelijks negatieve effecten hebben.

37



Een goede graadmeter zou nader onderzocht moeten worden. Reclame definieer ik als een vorm
van communicatie met het doel potentiële klanten over te halen tot aanschaf van producten en
diensten.

Bestuursadvies: oordeel congres

Dit beleidspunt past bij het principe van duurzaamheid; want er wordt door middel van
reclame heel veel onnodige vraag naar zaken gecreëerd. Op verschillende plekken in ons
programma staan al beleidspunten over reclame verbieden op specifieke producten.
Tegelijkertijd is er ook het stuk van persoonlijke vrijheid en persoonlijke
verantwoordelijkheid. Daarnaast zijn er nog wat vragen over hoe verstrekkend dit
amendement dan is. Mag je bijvoorbeeld ook geen poster maken met feitelijk correcte
informatie over een product? En hoe zit het bijvoorbeeld met de culturele sector? Daarom
laten we het aan de leden om te beslissen of ze dit wenselijk vinden.

38



28. Kappen met Kappen
Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener
Job Kluck

Mede-indieners

Onder hoofdstuk
4

Onder subkop
natuurbescherming

Regelnummer
839

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst
Volwassen bomen mogen niet meer gekapt worden.

Toelichting
bomen hebben een gigantische intrinsieke waarde en in bomen leven heel veel dieren.

Bestuursadvies: negatief

We kunnen ons vinden in de toelichting, maar dit is niet de juiste uitwerking om de
waarde van bomen te beschermen. Soms is het namelijk noodzakelijk om
volwassen bomen te kappen. Bijvoorbeeld als er een veiligheidsrisico is of als een
boom ziek is en mogelijk andere bomen kan besmetten. Daarom heeft dit
amendement in de praktijk niet de uitwerking die we graag zien.
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29. Uitspoeling

Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener
Job Kluck

Mede-indieners

Onder hoofdstuk
een gezonde omgeving

Onder subkop
water

Regelnummer
889

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst
De land- en tuinbouw in Nederland moet in 2030 emissieloos zijn. de landbouw moet in de
toekomst in evenwicht zijn met de omgeving. Dit houdt in dat: Het watermilieu wordt zo min
mogelijk wordt belast met meststoffen en gifstoffen en waterkringlopen zijn zoveel mogelijk
gesloten. De behoefte aan en beschikbaarheid van oppervlaktewater en grondwater zijn met
elkaar in balans. Voor waterkwaliteit betekent dit dat er in 2027 geen normoverschrijdingen
van de KRW-normen meer mogen voorkomen en dat de land- en tuinbouw in Nederland in
2030 emissieloos is.

Toelichting
veel vervuiling in het oppervlaktewater bestaat uit fosfaat en stikstof dat is uitgespoeld van
de landbouw. vandaar deze punten. overgenomen van het standpunt van de unie van
waterschappen.

Bestuursadvies: negatief

We kunnen ons vinden in de intentie van het amendement, maar in de huidige vorm past
het niet in ons politiek programma. Het is niet goed leesbaar en bevat meerdere
beleidspunten door elkaar.
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30. Krw

Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener
Job Kluck

Mede-indieners

Onder hoofdstuk
een gezonde omgeving

Onder subkop
water

Regelnummer
889

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst
als Nederland gaan we proberen al in 2025 aan de KRW (kaderrichtlijn water) te voldoen. en
anders alles op alles zetten om het doel van 2027 te halen.

Toelichting
Dieren en mensen kunnen geen geld eten, maar kunnen niet leven zonder water. - "ja wat
heb je nou aan geld als je niet kunt zwemen ook al zeggen ze - hij zwemt in het geld -"
Alfred J Kwak

Bestuursadvies: negatief

We kunnen ons vinden in de intentie van het amendement, maar in de huidige vorm past
het helaas niet in ons politiek programma. Zoals het er nu staat, bestaat de mogelijkheid
dat er verwarring ontstaat over wat we nou als PINK! precies willen: 2025 of 2027. Op
deze manier is het niet in lijn met ons uitgangspunt van geen concessies doen.
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31. schelden
Tekst verwijderen

Hoofdindiener

Job Kluck

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

6.3

Verwijderen vanaf regelnummer

1246

Verwijderen tot en met regelnummer

1250

De te verwijderen tekst

Het verbod op belediging van ambtenaren in functie vervalt. Er wordt onderscheid gemaakt
tussen beledigingen van ambtenaren in hun hoedanigheid als ambtenaar en beledigingen van
ambtenaren als persoon. Bij belediging van een ambtenaar als persoon wordt dezelfde strafmaat
gehanteerd als bij belediging van elke andere persoon.

Toelichting

er zijn altijd voldoende redenen om het oneens te zijn. maar ik denk dat je daarom nog niet mag
schelden

Bestuursadvies: negatief

Het is belangrijk, zeker in het licht van de toename van politiegeweld, dat dit punt erin blijft. Het
is niet zo dat dit beleidspunt pleit voor een vrijkaart om agenten/ambtenaren uit te schelden.
Het zegt alleen dat er geen verschil moet zijn in straf tussen het beledigen van een ambtenaar
en het beledigen van enig ander persoon - wat net zo goed strafbaar is. Wij geloven namelijk
dat iedereen gelijkwaardig is en dat het beledigen van de ene persoon niet erger is dan van de
andere persoon.
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32. Motivering Defensie
Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Robinson Wijnands

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

Internationaal beleid

Onder subkop

8.7 Defensie

Onder regelnummer

1517

Oude tekst

● De primaire taak van de Nederlandse krijgsmacht is de bescherming van het Nederlands
grondgebied. Sinds het einde van de Koude Oorlog kent West-Europa geen existentiële
bedreiging. Democratiseringsgolven hebben geleid tot de afname van de kans op oorlog
in Europa. Democratieën voeren immers geen oorlog tegen elkaar. Naast de continentale
vrede is er sprake van een algehele daling van het aantal oorlogen in de wereld. Defensie-
uitgaven als tijdens de Koude Oorlog hiermee onverdedigbaar geworden. De focus op
expeditionair optreden en de krimpende budgetten hebben er samen toe geleid dat
Europese legers hun capaciteit voor zelfverdediging hebben verwaarloosd. Voor de
Krijgsmacht ligt daarom de taak om deze capaciteit te herstellen met de beschikbare
financiële middelen. PINK! roept daarom op om de krijgsmacht drastisch te hervormen,
de operationele landstrijdkrachten moeten worden teruggebracht naar een omvang die
beheersbaar is voor vredestijd. Tegelijkertijd moet er worden gestuurd op vergrote
mobilisabele eenheden voor reserves en gevallen van nood. Voor PINK! houdt de taak van
de krijgsmacht niet op bij de eigen veiligheid. Wij staan voor de kwetsbaren. Militairen die
ver van huis hun leven riskeren om anderen te helpen verdienen daarom onze steun. Ook
de handel in wapens vormt een groot probleem.

Nieuwe tekst

● Er is geen situatie waar oorlog de oplossing voor kan bieden. Dit leidt enkel tot meer
problemen, die dan weer met geld, energie en andere kostbare middelen opgelost moeten
worden. PINK! zal daarom een pacifistische houding aannemen. Gewapend conflict
brengt zware schade aan de leefbaarheid van de planeet. De gevolgen voor klimaat,
leefomgeving en het welzijn van menselijke en niet-menselijke dieren spelen een grote rol
in de beslissing om ons wel of niet te mengen in een gewapend conflict. Zolang deze
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belangen beschermd kunnen worden, steunen we internationale samenwerking om
oorlogen te voorkomen of te beëindigen.

Toelichting

Een update lijkt mij nodig te zijn

Bestuursadvies: oordeel congres

Het is een grote verandering van de tekst, waar voor- en nadelen aan zitten.

De nieuwe tekst is minder afhankelijk van de situatie in de wereld, waarvan we hebben
gezien hoe snel die kan veranderen. Dit maakt de tekst toekomstbestendiger en voorkomt
dat we in verlegenheid worden gebracht omdat er in ons programma dingen staan die niet
meer actueel zijn.

Het nadeel daarbij is dat de tekst een stuk algemener is en een aantal specifiekere punten
daarmee uit ons programma verdwijnen - bijvoorbeeld over het defensiebudget en de
omvang van onze krijgsmacht.

Daarom laten we het aan de leden welke tekst ze beter vinden passen.
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33. Diplomatieke oplossingen
Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Robinson Wijnands

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

Internationaal beleid

Onder subkop

8.7 Defensie

Onder regelnummer

1534

Oude beleidspunt

● Vredesoperaties van de Verenigde Naties worden alleen gesteund als deze legitiem,
proportioneel en effectief zijn en gericht op een eerlijke verdeling van de natuurlijke
rijkdommen van de Aarde.

Nieuwe beleidspunt

● Diplomatieke oplossingen hebben altijd de voorkeur bij het oplossen van internationale
conflicten.

Toelichting

Diplomatieke pogingen om conflicten op te lossen zullen altijd de eerste stap moeten zijn.

Bestuursadvies: Oordeel congres

We kunnen ons vinden in het nieuwe beleidspunt, maar vinden het lastig dat het oude
beleidspunt uit ons programma verdwijnt. We vinden beide namelijk passen bij PINK!. Het oude
beleidspunt is gedetailleerder met aandacht voor de rol die grondstoffen spelen in conflicten.
Het nieuwe beleidspunt is daarentegen concreter en duidelijker.
Daarom laten we het aan de leden welke van de twee ze passender vinden in ons politiek
programma.
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34. Actieve rol in het reguleren van wapenhandel
Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Robinson Wijnands

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

Internationaal beleid

Onder subkop

8.7 Defensie

Onder regelnummer

1540

Oude beleidspunt

● Nederland zet zich actief in om wapenproblematiek aan banden te leggen, door zich in te
zetten voor wereldwijde regulering van wapenhandel, het ruimen van landmijnen en
clustermunitieresten en hulp aan slachtoffers hiervan, regulering van het gebruik van
drones en te werken aan een universeel verbod op het gebruik van uranium in wapens

Nieuwe beleidspunt

● Nederland neemt een actieve rol in het wereldwijd reguleren van de wapenhandel, om zo
wapenproblematiek aan de banden te leggen.

Toelichting

Bondiger met minder detail en opgesplitst in nu twee aparte beleidspunten.

Bestuursadvies: negatief

Het oude punt is onoverzichtelijk en zegt veel dingen tegelijkertijd. Daarom is het splitsen
beter. Alleen verdwijnt hierdoor ook dat we tegen het gebruik van uranium in wapens zijn, dus
dat we tegen kernwapens zijn. Ook verdwijnt dat we vinden dat het gebruik van drones moeten
reguleren. Dat vinden we belangrijke punten in ons programma en daarom kunnen we ons niet
vinden in dit amendement.
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35. Kernwapens en Straaljagers
Tekst verwijderen

Hoofdindiener

Robinson Wijnands

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

Internationale Betrekkingen

Verwijderen vanaf regelnummer

1545

Verwijderen tot en met regelnummer

1546

De te verwijderen tekst

Aanwezige kernwapens worden uit Nederland verwijderd en Nederland schaft geen
JSF-straaljagers aan.

Toelichting

Officieel is het niet vast te stellen dan Nederland kernwapens bezit, en de straaljagers zijn al
aangekocht.

Bestuursadvies: negatief

We denken dat het beter is om dit punt in ons politiek programma te laten. Het beleidspunt is
wellicht aan herformulering toe, maar helemaal verwijderen zien we liever niet. Het huidige
beleidspunt impliceert namelijk ook dat we geen voorstander zijn van nieuwe kernwapens in
Nederland. Daarnaast lijkt het ons goed om ook de JSF nog te noemen; ze zijn er nog niet
allemaal en het laat ook zien dat we er niet nog meer willen.
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36. Opruimen van oorlogsafval
Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener

Robinson Wijnands

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

Internationale Betrekkingen

Onder subkop

8.7 Defensie

Regelnummer

1549

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst

Nederland draagt wereldwijd bij aan het ruimen van oorlogsafval zoals landmijnen en
clustermunitie resten en door hulp aan slachtoffers hiervan te bieden.

Toelichting

oud beleidspunt in twee, en nu dus één nieuwe, geformuleerd.

Bestuursadvies: oordeel congres

Let op: deze komt te vervallen wanneer amendement “Actieve rol in het reguleren van
wapenhandel” niet wordt aangenomen.

Zoals ook in de toelichting voor het vorige amendement beschreven, denken we dat een
opsplitsing beter is. Helaas misschien hier wel een aantal zaken. Op het moment dat het
vorige amendement wordt aangenomen, is het wel beter om dit erin te hebben dan helemaal
niet.
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37. Wonen
Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Manuela Rot

Mede-indieners

Gaby Markandu, Vivian de Hoogh, Thijmen Fellinger, Fabian van der Knaap, Robin Ruis, Ilse
Oldenburg

Onder hoofdstuk

9

Onder subkop

Wonen

Onder regelnummer

1648

Oude beleidspunt

● Voor jongeren is het moeilijk om een betaalbare woning te vinden. Onzekerheden rondom
de hypotheekrenteaftrek en strenge voorwaarden belemmeren de koopwoningmarkt en
de wachtlijsten voor betaalbare huurwoningen zijn eindeloos. Maatregelen zijn nodig om
dit te veranderen

Nieuwe beleidspunt

● Wonen is een recht. Het huidige marktstelsel heeft geleid tot onbetaalbare woningen voor
een groot deel van de samenleving. De overheid wordt weer verantwoordelijk voor
volkshuisvesting.

Toelichting

De tekst is verouderd en is geen weergave meer van de huidige wooncrisis. We moeten af van
het idee dat woningen een product zijn die op een markt verhandeld worden, en terug naar het
systeem van volkshuisvesting.

Bestuursadvies: oordeel congres

We kunnen ons vinden in de strekking van het amendement, maar vinden het jammer dat
er wordt gesproken over het “huidige marktstelsel”. Dit impliceert dat er een vorm van een
marktstelsel is dat wel oké zou zijn en daarmee is de samenhang met de zin erna een
beetje vreemd. Maar dit is niet zodanig een probleem dat we het pertinent niet in het
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programma willen hebben. Daarom laten we de uiteindelijke keuze aan de leden.
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38. Postbusadressen dak- en thuislozen
Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Manuela Rot

Mede-indieners

Thijmen Fellinger, Jasper van Loo, Nadia van Leur, Vivian de Hoogh, Fabian van der Knaap, Robin
Ruis, Ilse Oldenburg

Onder hoofdstuk

9

Onder subkop

9.2

Onder regelnummer

1635

Oude beleidspunt

● De overheid voorziet in postbusadressen voor daklozen.

Nieuwe beleidspunt

● De overheid voorziet postbusadressen voor dak- en thuislozen. Dit is een tijdelijke
oplossing totdat er een woning gevonden is, zodat dak- en thuislozen wel een postadres
kunnen gebruiken.

Toelichting

In een postbusadres kun je niet wonen. Dit hoort hier niet thuis. Later in het politiek programma
willen we benoemen dat de overheid moet zorgen voor huisvesting van dak- en thuislozen.

Bestuursadvies: oordeel congres

We kunnen ons vinden in de strekking van de toelichting, maar vragen ons af of dit het
programma beter maakt. De zin is namelijk erg verwarrend verwoord en dubbelop. Daar
komt bij dat we denken dat ons programma - hoewel niet expliciet onder dit kopje - ook
zonder deze zin duidelijk maakt dat we huisvesting voor iedereen een prioriteit vinden.

Omdat het na een paar keer lezen wel te begrijpen is, en we het inhoudelijk niet oneens
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zijn, laten we de uiteindelijke beslissing aan de leden.
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39. Zelfbewoningsplicht
Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Manuela Rot

Mede-indieners

Ilse Oldenburg. Robin Ruis, Jasper van Loo

Onder hoofdstuk

4.1

Onder subkop

wonen

Onder regelnummer

903

Oude beleidspunt

● Wie een woning koopt, schrijft zich op dat adres in. Op deze manier wordt het hebben van
meerdere huizen ontmoedigd. Particulieren kunnen een tweede woning zo niet verhuren.

Nieuwe beleidspunt

● Er komt een zelfbewoningsplicht voor koopwoningen. Dit zal voorkomen dat rijken en
investeerders koopwoningen opkopen om te verhuren aan woningzoekenden.

Toelichting

De oude tekst is zwak geformuleerd. Huizen zijn er om te wonen, en niet om op te kopen als een
manier om geld te verdienen. Je hebt maar één huis nodig, dus het bezitten van meerdere
woningen is belachelijk in deze tijd van crisis. In tegenstelling tot woningcorporaties voegen
huisjesbazen ook niets toe aan de woningvoorraad, aangezien ze de winsten uit huren niet
herinvesteren in het bouwen van nieuwe woningen of het verbeteren van hun huidige woningen,
ze steken juist alles in hun eigen zak en kopen alleen maar meer bestaande woningen op.

Bestuursadvies: oordeel congres

In samenhang met andere amendementen over het nationaliseren van de woningmarkt en
de overdrachtsbelasting kan dit verwarrend zijn over wat we uiteindelijk willen. Inhoudelijk
kunnen we ons wel vinden in het amendement. Daarom laten we de beslissing aan de
leden of ze het op deze manier beter verwoord vinden.
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40. Werkloosheidsuitkering

Tekst verwijderen

Hoofdindiener
Thijmen Fellinger

Mede-indieners
Manuela Rot, Jasper van Loo, Nadia van Leur, Vivian de Hoogh, Robin Ruis, Fabian van der
Knaap, Ilse Oldenburg

Onder hoofdstuk
9.2 Werk en inkomen

Verwijderen vanaf regelnummer
1631

Verwijderen tot en met regelnummer
1632

De te verwijderen tekst
De duur van de werkloosheidsuitkering wordt ingekort, maar de uitkering wordt wel verhoogd
in de eerste maanden

Toelichting
Waarom zou de uitkering worden ingekort, dit is niet sociaal

Bestuursadvies: oordeel congres

We zijn het met de indiener eens dat het huidige punt niet goed is. We vinden het
simpelweg verwijderen van dit punt alleen niet de beste oplossing. We hadden graag een
vervangend beleidspunt gezien. Op deze manier zou er niks over onze visie op een
werkloosheidsuitkering in ons programma overblijven. Daarom vragen we ons af of dit ons
programma echt sterker maakt.

Omdat beide opties suboptimaal zijn, laten we de keuze aan de leden.
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41. Menstruatieverlof

Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Manuela Rot

Mede-indieners

Thijmen Fellinger, Nadia van Leur, Jasper van Loo, Vivian de Hoogh, Robin Ruis, Ilse Oldenburg,
Fabian van der Knaap

Onder hoofdstuk

9

Onder subkop

9.2

Onder regelnummer

1627

Oude beleidspunt

● Mensen met een baarmoeder hebben recht op menstruatieverlof van maximaal 5 dagen
per maand. Dit heeft geen negatieve invloed op hun loon en carrière.

Nieuwe beleidspunt

● Mensen die menstrueren hebben recht op menstruatieverlof. Het verlof wordt
gecompenseerd door subsidies van de overheid, zodat bedrijven niet terughoudender
zullen worden om menstruerende personen in dienst te nemen.

55



Toelichting

Mensen die menstrueren is inclusiever taalgebruik dan mensen met een baarmoeder, want niet
iedereen met een baarmoeder menstrueert ( Mensen voorbij de overgang, mensen met
gezondheidsproblemen of afwijkingen enz.). Het limiet op 5 dagen is weggehaald, want niet
iedereen menstrueert 5 dagen per maand, bijvoorbeeld mensen met een kortere cyclus, of
mensen die langer menstrueren. Om te voorkomen dat bedrijven terughoudend zullen worden om
menstruerende personen aan te nemen (aangezien de kosten hoger zijn), betaalt de overheid de
loonkosten door.

Bestuursadvies: negatief

We kunnen ons vinden in de herformulering van de eerste zin. De tweede zin bevat echter
een aantal aannames en constructies die niet binnen het gedachtegoed van PINK!
passen.

Het lijkt ons zeer onwenselijk om bedrijven geld te gaan geven om mensen die
menstrueren niet te discrimineren. Menstruatieverlof zou wat ons betreft net zo moeten
werken als ziekteverlof. Ziekteverlof mag niet geweigerd worden. Het lijkt ons een stuk
beter om bedrijven die zich hier niet aan houden, sancties op te leggen. Daarnaast gaat
de toelichting er vanuit dat mensen die menstrueren, automatisch meer verlof opnemen.
Dit hoeft lang niet altijd zo te zijn.
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42. Investeringen pensioenfondsen
Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Robin Ruis

Mede-indieners

Thijmen Fellinger, Fabian van der Knaap, Ilse Oldenburg, Job Kluck, Manuela Rot

Onder hoofdstuk

9

Onder subkop

9.1

Onder regelnummer

1695

Oude beleidspunt

● Deelnemers in een pensioen krijgen de keuzevrijheid om niet deel te nemen aan
investeringen in wapens, fossiele brandstoffen en/of bio-industrie.

Nieuwe beleidspunt

● Pensioenfondsen mogen niet meer investeren in wapens, fossiele brandstoffen en de
bio-industrie. Uiteindelijk moet er afgestapt worden van een pensioenstelsel dat
gebaseerd is op economische groei.

Toelichting

Helemaal geen investeringen naar deze industrieën. Deze industrieën vernietigen onze planeet en
onze samenlevingen, dus het is onethisch dat pensioenfondsen hierin investeren, ook al hebben
mensen hier geen vrije keuze in.

Bestuursadvies: positief
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43. Groen sociaal belastingstelsel

Bestaand wijzigen

Hoofdindiener
Manuela Rot

Mede-indieners
Nadia van Leur, Jasper van Loo, Vivian de Hoogh, Thijmen Fellinger, Ilse Oldenburg

Onder hoofdstuk
9

Onder subkop
9.1 Fiscaal

Onder regelnummer
1602

Oude beleidspunt

● Het belastingstelsel kan een stuk groener. Als milieubelastende activiteiten en
producten en het gebruik van schaarse grondstoffen zwaarder worden belast, kan de
belasting op arbeid fors omlaag: zo zet het belastingsysteem mensen aan tot een
duurzame leef- en productiewijze. Een lagere belasting op arbeid is gunstiger voor
het arbeidsklimaat. Door in Nederland en Europa milieuschadelijke subsidies en
kortingen af te schaffen kunnen we vijf tot tien miljard euro besparen en worden ook
eerlijkere kansen gecreëerd voor duurzame ondernemingen.

Nieuwe beleidspunt

● Het belastingstelsel moet groener en socialer. Als milieubelastende activiteiten en
producten en het gebruik van schaarse grondstoffen zwaarder worden belast, kan de
belasting op arbeid fors omlaag: zo zet het belastingsysteem mensen en bedrijven
aan tot een duurzame leef- en productiewijze. Een lagere belasting op arbeid is
socialer. Door in Nederland en Europa milieuschadelijke subsidies en kortingen af te
schaffen kunnen we tientallen miljarden euro's besparen en worden ook eerlijkere
kansen gecreëerd voor duurzame ondernemingen.

Toelichting

Bestuursadvies: negatief

Alleen het woord ‘socialer’ wordt toegevoegd. De rest van de tekst zegt echter vrijwel niets
over wat er dan sociaal aan het systeem wordt gemaakt. De rest van de tekst is gefocust
op duurzaamheid, waardoor de toevoeging de samenhang tussen de zinnen verstoord. De
zin “een lagere belasting op arbeid is socialer” ondervangt dit niet.
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Daarnaast vinden we het jammer dat de toelichting ontbreekt. Dit bemoeilijkt het
inschatten van de intentie van de indiener en het beoordelen van het amendement.
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44. Consistentie in het standpunt van PINK! over de
veehouderij

Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Gaby Markandu

Mede-indieners

Pim van Tongeren, Manuela Rot, Vivian de Hoogh, Ilse Oldenburg, Fabian van der Knaap, Daniël
Geerts

Onder hoofdstuk

2. Duurzame productie

Onder subkop

2.3 Groen verbouwen (landbouw), Veehouderij

Onder regelnummer

582

Oude beleidspunt

● o De veehouderij krimpt in met 70% om de problemen aan te pakken.

Nieuwe beleidspunt

● o Tijdens het verduurzamen van de veehouderij ligt de focus op een transitie naar een
systeem waarin de bio-industrie is afgeschaft.

Toelichting
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Als PINK! dragen wij breed uit dat wij niet alleen voor een gedeeltelijke afschaffing van de
bio-industrie zijn, maar voor de volledige afschaffing ervan. Het is daarom opmerkelijk dat er
onder het kopje "Duurzame productie" nog steeds een percentage wordt genoemd. Zolang er nog
tekst staat over de verduurzaming van de veehouderij, moet er op zijn minst vermeld worden dat
we werken naar een volledige afschaffing.

Bestuursadvies: positief

Dit is beter in lijn met wat we op andere plekken in ons programma hebben staan en wat we al
uitdragen.

AMENDEMENTEN CATEGORIE 3
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45. Progressieve energiebelasting

Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener
Thijmen Fellinger

Mede-indieners

Onder hoofdstuk
2

Onder subkop
2.2 Energiebesparing

Regelnummer
508

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst
Het huidige degressieve belastingstelsel op elektriciteit wordt hervormd naar een progressief
belastingstelsel, waarbij de belasting per kWh toeneemt naarmate een afnemer meer
verbruikt. Een dergelijk systeem zal gepaard gaan met gereguleerde tarieven en sociale
energiegaranties voor huishoudens, terwijl grootverbruikers als de industrie, kantoren en
glastuinbouw meer zullen moeten betalen. Naast dat dit eerlijker is voor mensen tegenover
bedrijven, stimuleert een progressieve belasting het reduceren van energieverbruik.

Toelichting
Op dit moment kent Nederland een (uitermate) degressief belastingsysteem voor
elektriciteit: Tot 10.000 kWh betaal je € 0,12599 per kWh. Zodra je meer gebruikt, zakt je
tarief geleidelijk aan tot een verwaarloosbaar tarief, waarbij de grootste verbruikers slechts €
0,00115 per kWh betalen. Een huishouden gebruikt doorgaans enkele duizenden kWh en
valt daarmee in het duurste tarief, terwijl grote onzuinige fabrieken zoals Tata Steel, Shell
Pernis en VDL Nedcar in het laagste tarief vallen. Huishoudens betalen dus per eenheid
energie wel 110 keer meer belasting dan grootverbruikers! Daarom moet er een progressief
belastingstelsel komen, waarbij je, net als bij inkomensbelasting, naarmate je als afnemer
meer verbruikt, percentueel ook meer belasting moet afdragen.

Bestuursadvies: negatief
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Helemaal eens met het principe, maar op deze manier is het niet passend in ons politiek
programma. Het leest als een mix tussen een motivering en een beleidspunt. Daarnaast is
het vrij ingewikkeld geschreven en zouden we liever zijn dat de termen ‘degressief’ en
‘progressief’ uitgelegd worden. Ten slotte denken we dat dit niet de juiste plek is in ons
programma. Dit kopje gaat over energiebesparing, en het amendement over fiscale
maatregelen.
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46. Inzet particuliere accu's
Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener
Thijmen Fellinger

Mede-indieners

Onder hoofdstuk
2

Onder subkop
2.2 Duurzame energie

Regelnummer
508

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst
De overheid legt verplichtingen op aan de markt om voor apparaten met een grote interne
accu – zoals elektrische auto's, vrachtwagens en thuisaccusystemen – open standaarden te
ontwikkelen zodat deze accu's energie kunnen nemen van én leveren aan het net, op basis
van centrale aansturing. Hierdoor kunnen deze accu's ingezet worden om pieken en dalen in
het energienet op te vangen, waardoor afhankelijkheid van fossiele energie makkelijker en
sneller afgebouwd kan worden.

Toelichting
Zeer grote accu's zoals gevonden in elektrische auto's, vrachtwagens en thuisaccusystemen
liggen op dit moment een groot deel van de tijd niets te doen, bovendien zijn de accu's vaak
overbemeten om pieken op te vangen in bijvoorbeeld reisduur. Deze accu-capaciteit
onbenut laten om duurzame energie op te slaan is zonde van de grondstoffen en ingenomen
plek. Daarom moeten fabrikanten van elektrische auto's, vrachtwagens, thuisaccu's en
laadpalen gaan voldoen aan een te ontwikkelen open standaard waardoor al deze
apparaten met dezelfde stekkers, protocollen en bediening aan het net gekoppeld kunnen
worden wanneer de eigenaar van de accu's niet alle capaciteit nodig heeft. Een centrale
aansturing van deze systemen zorgt er bovendien voor dat de netbeheerder op afstand op
basis van weersvoorspellingen kan inplannen dat alle accu's in Nederland op specifieke
tijdstippen bijvoorbeeld 3% moeten bijladen of ontladen om zo te voorkomen dat er fossiele
brandstoffen ingezet moeten worden om deze pieken op te vangen. De technologie is op dit
moment al volop in ontwikkeling door de markt zelf, maar kan resulteren in een dozijn
standaarden welke niet interoperabel zijn of welke niet allemaal op dezelfde manier werken.
De overheid kan met verplichtingen deze ontwikkelingen harmoniseren en versnellen.
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Bestuursadvies: negatief

We kunnen ons vinden in het principe, maar op deze manier is het niet passend in ons
politiek programma. De formulering is erg ingewikkeld en het is niet duidelijk wat “open
standaarden” zijn en wat er bedoelt wordt met “centrale aansturing”. Dit komt wel aan bod
in de toelichting, maar we denken dat het beleidspunt alleen niet duidelijk genoeg is om op
zichzelf te kunnen staan in ons programma.
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47. Invasieve exoten
Bestaand wijzigen

Hoofdindiener
Job Kluck

Mede-indieners

Onder hoofdstuk
geef de natuur de ruimte

Onder subkop
natuurgebieden

Onder regelnummer
836

Oude beleidspunt

● en alle planten en dieren worden voortaan beschermd

Nieuwe beleidspunt

● en alle inheemse planten en dieren worden voortaan beschermd

Toelichting
invasieve exoten vormen een groot risico voor de biodiversiteit omdat ze de inheemse flora
en fauna verdringen.

Bestuursadvies: negatief

Als PINK! staan wij juist voor de waarde van alle dieren en planten, ongeacht de functie
die ze eventueel in de ogen van mensen hebben. Deze aanpassing pleit voor een natuur
die door mensen gevormd wordt, door middel van selectie van wat wij wel of geen
wenselijke planten en dieren vinden. Het uitgangspunt moet zijn dat wij als mensen ons
aanpassen aan de ecosystemen, waarin het heel normaal is dat plant- en diersoorten
migreren. Daarom past deze aanpassing niet in ons programma.
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48. Smartphones op scholen verbieden

Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener
Tristan Lof

Mede-indieners

Onder hoofdstuk
Onderwijs, wetenschap, kunst en cultuur

Onder subkop
Leren voor de toekomst (onderwijs)

Regelnummer
1057

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst
Er komt een verbod op smartphones voor scholieren op het basisonderwijs en voortgezet
onderwijs. Smartphones zorgen voor veel afleiding en concentratieproblemen bij scholieren
en maken het werk van docenten extra moeilijk.

Toelichting
Smartphones vormen een groot probleem op scholen. Kinderen raken continu afgeleid,
kunnen zich slecht concentreren, raken niet meer in gesprek met elkaar en docenten zijn
continu in de weer met leerlingen die niet van hun telefoon kunnen afblijven, dit naast de
werkdruk die ze al hebben. Niemand is gebaat bij smartphones op scholen. In Frankijk, waar
al een verbod is, is gebleken dat dit een positief effect heeft.

Bestuursadvies: negatief

We snappen de intentie van dit amendement, maar dit strookt niet met de visie van
PINK! op onderwijs op basis van onze kernwaarden, namelijk persoonlijke vrijheid
en persoonlijke verantwoordelijkheid.

Er zijn argumenten te bedenken voor een dergelijk verbod. Leraren hebben
dagelijks te maken met smartphones als storende factor in de les. Scholen hebben
op dit moment weinig tot geen ruimte om er iets aan te doen.
Wij zien een verbod op smartphones niet als oplossing voor dit probleem.
Onderwijs moet erop gericht zijn dat kinderen goed worden voorbereid op de
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samenleving. Daar horen smartphones ook bij. We denken dat dit eerder
symptoombestrijding zal zijn dan het daadwerkelijke issue adresseren, namelijk
dat we als samenleving steeds meer verslaafd lijken te zijn aan smartphones en
andere apparaten. We zouden daarom liever zien dat jongeren leren omgaan met
smartphones. Daarnaast heb je binnen het onderwijs tegenwoordig ook te maken
met laptops, smartwatches, enzovoort. Daarom denken we dat dit het probleem
eerder verplaatst dan oplost en niet passend is binnen het programma van PINK!.
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49. Organiseren van burgerberaden
Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener

Tristan Lof

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

Democratie, bestuur, justitie & veiligheid

Onder subkop

Iedereen wordt gehoord (democratie)

Regelnummer

1197

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst

De overheid organiseert met regelmaat burgerberaden over een maatschappelijk vraagstuk. De
door gewogen loting gekozen burgers hebben recht op een vergoeding en indien nodig
kinderopvang.

Toelichting

De vertegenwoordigende democratie vertoont meer een meer gebreken: mensen voelen zich niet
meer gehoord, geven immigranten de schuld van hun problemen en stemmen vervolgens op
populistische partijen. Daarnaast groeit het wantrouwen in de politiek en weten de politici niet
meer wat er leeft onder de bevolking. Dit zorgt voor het uiteen brokkelen van onze democratie.
Deliberatieve democratie kan door middel van burgerberaden de uitkomst bieden. Hierdoor
krijgen ook de schoonmakers, vuilnismannen en docenten een stem en voelt iedereen zich
gehoord. Daarnaast kunnen zij hun praktijkervaring meenemen naar de politiek, die anders nooit
gehoord zou worden. Ook laten reeds georganiseerde burgerberaden (onder andere in Ierland,
Frankrijk en België) zien dat groepen die eerst tegenover elkaar stonden, uiteindelijk tot een
goede oplossingen kunnen komen. Zo kunnen we eindelijk tot goed beleid komen voor
belangrijke vraagstukken als duurzaamheid, immigratie en zorg waar de meeste mensen
achterstaan en herstelt het vertrouwen zich tussen politiek en burger.

Bestuursadvies: oordeel congres

We zijn voorstander van meer inspraak door burgers en burgerberaden zijn daar een
onderdeel van. Wel is het organiseren van een burgerberaad erg complex en vraagt het
tijd. Ook is een burgerberaad vooral geschikt voor specifieke vraagstukken en werkt het
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alleen als bestuurders zich duidelijk uitspreken over wat er met de uitkomst gaat
gebeuren.

Op dit moment worden burgerberaden gepresenteerd alsof dat het elk probleem kan
oplossen. Dit is niet het geval; het is één manier van het betrekken van burgers, die in
sommige gevallen werkt en vooral ook in combinatie met andere manieren moet worden
ingezet.

Omdat de nut en de werking van burgerberaden veelbesproken is en er dus zowel voor-
als tegenargumenten zijn, laten we de beslissing of dit het standpunt van PINK! wordt aan
de leden.
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50. Rutte
Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener

Job Kluck

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

6.2

Onder subkop

Een overheid voor de burger

Regelnummer

1207

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst

Een minister president mag maximaal voor 2 termijnen gekozen of herkozen worden.

Toelichting

Als een president te lang blijft zitten blijven er allemaal schandalen aan hem/haar kleven. Dit
vermindert het vertrouwen in de politiek.

Bestuursadvies: oordeel congres

De verwoording van het amendement suggereert dat de minister-president gekozen
wordt, terwijl we dat in principe niet direct doen. We stemmen op personen binnen een
partij en de partijen dragen vervolgens ministers en een minister-president voor.

Daarnaast is het de vraag hoe democratisch dit is. Als een land meer dan twee termijnen
achter elkaar voor eenzelfde partij kiest, dan moet dat wellicht gerespecteerd worden.
Ondanks dat we de minister-president niet rechtstreeks kiezen, is het over het algemeen
wel duidelijk wie het gaat worden bij elke partij.

Tegelijkertijd kan een maximum wel een goede waarborg zijn om ervoor te zorgen dat een
persoon niet te lang aan de macht blijft. Het is in bestuursfuncties niet ongebruikelijk om
een maximum te hebben aan hoeveel termijnen je mag zitten. Dit bevordert doorstroom,
kansen voor nieuwe (jongere) mensen en een frissere blik.

Bij het vormen van een mening over dit beleidspunt is het ook goed om te bedenken of we
ons hierin niet te veel laten leiden door de huidige politieke situatie - stel je voor dat het
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Esther is die langer dan twee termijnen minister-president wil zijn, zijn we dan nog steeds
tegen?

Met het oog op deze overwegingen, laten we het graag aan de leden om hier een oordeel
over te vellen.
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51. Transparante militaire samenwerking in Europa
Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Robinson Wijnands

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

Internationaal beleid

Onder subkop

8.7 Defensie

Onder regelnummer

1537

Oude beleidspunt

● Nederland houdt de volledige zeggenschap over haar eigen krijgsmacht.

Nieuwe beleidspunt

● Het behoud van vrede op het Europese continent heeft grote prioriteit. Nederland pleit
voor nauwe en transparante samenwerking tussen Europese lidstaten op gebied van
defensie.

Toelichting

Samenwerking lijkt mij in Europees verband zeer wenselijk voor de veiligheid op het continent.

Bestuursadvies: negatief

Ook hier denken we dat het oude beleidspunt nog een plek heeft in ons programma. Zeker in
samenhang met het nieuwe beleidspunt. Er wordt namelijk niet gespecificeerd hoe de
samenwerking eruit zou komen te zien. Op dit moment leveren we militairen aan een soort van
Europees leger (EU strijdkrachten), waarvan in Brussel wordt besloten hoe deze strijdkrachten
worden ingezet. De meerderheid van Europese lidstaten zouden dan kunnen bepalen waar
onze “eigen” militairen heen gaan, en dat lijkt ons onwenselijk.
(https://nl.wikipedia.org/wiki/EUFOR)

Daarnaast hebben we wat problemen met de eerste zin. Niet alleen vrede op het Europese
continent, maar overal ter wereld zou onze prioriteit moeten zijn. Dit is nogal een Eurocentrisch
standpunt, waar wij als PINK! - in het kader van onze kernwaarde mededogen - niet voor
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staan. Op deze manier zou bijvoorbeeld de situatie kunnen ontstaan dat we landen buiten
Europa in benarde situaties niet te hulp kunnen schieten, omdat andere Europese landen daar
dan een probleem van zouden maken.
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52. Leeftijdgrens voor missies
Tekst verwijderen

Hoofdindiener

Robinson Wijnands

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

Internationale Betrekkingen

Verwijderen vanaf regelnummer

1538

Verwijderen tot en met regelnummer

1539

De te verwijderen tekst

De leeftijd waarop militairen uitgezonden mogen worden op missie wordt verhoogd naar 21 jaar.

Toelichting

Mist motivering en de definitie van wat precies met missie bedoelt wordt. Mogelijk een onnodig
detail om in een politiek programma plaats te laten nemen.

Bestuursadvies: negatief

De term “missie” is een vastgestelde term: het is een actie ondernomen door militaire troepen
om een bepaald doel te behalen.
Het lijkt ons goed om wel een leeftijd erin te laten staan. Zo hebben we een standpunt waar
we ons op kunnen baseren, mocht een discussie over dit onderwerp onverwacht oplaaien.
Daarnaast is uitgezonden worden niet niks en vraagt om een bepaalde emotionele
ontwikkeling en ervaring. Daarom lijkt het ons beter om de grens op 21 te stellen.
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53. Kritische houding ten aanzien van NAVO
Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Robinson Wijnands

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

Internationaal beleid

Onder subkop

8.7 Defensie

Onder regelnummer

1549

Oude beleidspunt

● Nederland treedt uit de NAVO

Nieuwe beleidspunt

● Nederland neemt een kritische houding aan met betrekking tot de vorming van grote
macht clusters, zoals bijvoorbeeld de NAVO. Dit hoeft namelijk niet te leiden tot vrede en
stabiliteit.

Toelichting

Gezien de oorlog in Oekraïne is het op moment zeer stellig om uit te dragen uit de NAVO te willen
stappen. Een kritische houding lijkt beter op zijn plaats.

Bestuursadvies: oordeel congres

Dit is een fundamentele wijziging van ons standpunt, waar voor- en tegenargumenten voor te
geven zijn.

Aan de ene kant staat de NAVO voor zaken waar wij geen voorstander van zijn, bijvoorbeeld
kernwapens. Ook heeft de NAVO een grote rol gespeeld in bijvoorbeeld de “War on Terror” na
de aanslagen van 9/11 en zijn wij daar als land zo ook bij betrokken geraakt.

Tegelijkertijd zorgt ons deelnemerschap aan de NAVO ook ervoor dat Nederland invloed
kan uitoefenen op de militaire beslissingen van andere landen en over hoe we de Europese
veiligheid organiseren. Als we uit de NAVO stappen, verliezen we ook ons zeggenschap en
mogelijk ook steun op het moment dat wij in een benarde situatie terechtkomen.
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Daarnaast zegt het nieuwe beleidspunt niet per se dat we altijd in de NAVO blijven; een
kritische houding kan ook betekenen dat we kritisch zijn op ons eigen lidmaatschap. Het is
wel een stuk minder stelling en wellicht ook minder duidelijk dat we geen fan zijn van de
manier waarop de NAVO opereert.

Omdat dit zo’n fundamentele wijziging is met lastige afwegingen, willen we dit met het
bovenstaande in gedachte aan de leden laten.
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54. Sociale huurwoningen

Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Manuela Rot

Mede-indieners

Jasper van Loo, Vivian de Hoogh, Thijmen Fellinger, Fabian van der Knaap, Ilse Oldenburg, Robin
Ruis

Onder hoofdstuk

9

Onder subkop

wonen

Onder regelnummer

1659

Oude beleidspunt

● Wie met een goed inkomen een sociale huurwoning bezet, betaalt meer huur. Tegen
malafide verhuur van huizen wordt streng opgetreden. Dit ter socialisering van de
huurwoningmarkt.

Nieuwe beleidspunt

● Sociale huurwoningen moeten voor iedereen beschikbaar zijn. Iedereen heeft recht op
een goedkope, duurzame woning.

Toelichting

Het idee dat sociale huurwoningen alleen voor de armste mensen zouden moeten zijn is een
neoliberale gedachte die is ingevoerd om sociale huurwoningen kapot te maken en de private
huursector en koopsector sterker en winstgevender te maken. Sociale huurwoningen zijn de
enige reële oplossing om de woningcrisis tegen te gaan en goedkope en duurzame woningen
voor iedereen te garanderen. Wanneer sociale huurwoningen weer toegankelijker worden, zal de
steun onder de bevolking ook groeien en zal er weer meer ruimte worden gecreëerd om te
investeren in sociale huurwoningen. I.p.v. dat sociale huurwoningen voor de onderlaag van de
samenleving zouden moeten zijn en er dus niet veel geld in gestoken zou moeten worden, omdat
maar weinig mensen ervan kunnen profiteren.
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Bestuursadvies: oordeel congres

Op basis van de kernwaarde mededogen kunnen we ons vinden in het idee achter het
amendement. Iedereen zou toegang moeten hebben tot een goede, duurzame woning.

Tegelijkertijd vragen we ons wel af of dit de beste manier is. We zitten namelijk nu wel met
een enorm tekort aan woningen en dit lost niet het probleem (van de te hoge huren) op de
woningmarkt op. We zouden het wel problematisch vinden als hierdoor mensen met een
lager inkomen (nog langer) geen woning kunnen vinden, wanneer mensen met een groter
budget ook kans maken op een sociale huurwoning.

Omdat het een grote verandering is, willen we met bovenstaande overwegingen in
gedachte de beslissing laten of we dit zo in ons programma willen hebben.
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55. Armoede door Falend beleid
Bestaand wijzigen

Hoofdindiener

Ilse Oldenburg

Mede-indieners

Thijmen Fellinger, Nadia van Leur, Manuela Rot, Vivian de Hoogh

Onder hoofdstuk

9

Onder subkop

9.2 Werken naar een betere toekomst (arbeid)

Onder regelnummer

1621

Oude beleidspunt

● Werkloosheid blijft een probleem. Het toenemende werktempo legt bovendien veel druk
op de werkenden.

Nieuwe beleidspunt

● Armoede is een teken van falend beleid. Het kapitalistische systeem houdt problemen,
zoals ongelijkheid, armoede en uitbuiting, in stand. Het streven moet een systeem zijn
waarin de bestaanszekerheid van iedereen gewaarborgd wordt.

Toelichting

Kapitalisme berust op winstmaximalisatie. Dit maakt uitbuiting van arbeiders mogelijk. In talloze
gevallen negeren bedrijven de arbeidsomstandigheden en veiligheidsnormen om kosten te
besparen. In een kapitalistisch systeem is toegang tot middelen, zoals onderwijs,
gezondheidszorg en kansen op werk, afhankelijk van iemands financiële positie. Mensen die in
armoede leven, hebben niet dezelfde kansen en mogelijkheden als rijken, waardoor ongelijkheid
in kansen ontstaat. Een circulaire economie zou een oplossing (kunnen) zijn, gezien het
gebaseerd is op het idee van rekening houden met de grenzen van de aarde en
bestaanszekerheid voor de mensen die daarop leven.

Bestuursadvies: oordeel congres

We vinden het jammer dat de werkdruk nu niet benoemd wordt. De voorbeelden zijn vrij
algemeen en breed geformuleerd. Uitbuiting is niet helemaal hetzelfde als de sfeer die dit
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systeem creëert waarin iedereen constant het gevoel heeft aan te moeten staan. Deze
motivering staat daarnaast onder het kopje “werken aan een betere toekomst (arbeid)”,
maar de samenhang met het kopje ontbreekt. Het gaat nu niet meer over werk, maar over
het sociale stelsel. Daarom twijfelen we of dit een verbetering is van de tekst.

We laten het aan de leden of ze dit een verbetering van de tekst vinden.
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56. Definitie economie

Bestaand wijzigen

Hoofdindiener
Jasper van Loo

Mede-indieners
Nadia van Leur, Manuela Rot, Vivian de Hoogh, Thijmen Fellinger, Robin Ruis, Ilse
Oldenburg, Fabian van der Knaap

Onder hoofdstuk
9

Onder subkop
9.1 Een economie die voor ons werkt

Onder regelnummer
1558

Oude beleidspunt

● Een te krappe definitie van economie wordt nu gehanteerd. Het gaat nu te veel over
winst maken op korte termijn. Dit systeem is niet houdbaar en leidt tot fenomenen als
Earth Overshoot Day. De levering en organisatie van energie kan een stuk groener,
net als het belastingstelsel en de manier waarop de financiële markten zijn ingericht.

Nieuwe beleidspunt

● Er wordt nu een te krappe definitie van economie gehanteerd. Het gaat nu te veel
over winst maken. Dit kapitalistische systeem is niet houdbaar en leidt tot uitbuiting
van mens, dier en natuur. Een voorbeeld hiervan is Earth Overshoot Day. De levering
en organisatie van nutsbedrijven, het belastingstelsel en de manier waarop de
financiële markten zijn ingericht moeten een stuk groener en socialer worden.

Toelichting
In dit huidige kapitalistische systeem is niet alleen de natuur de dupe, maar ook mens en
dier. Daarom de toevoeging "natuur, mens en dier" en "socialer" naast alleen groener. Ook
staat er nu duidelijker dat het systeem drijft op systematische uitbuiting en uitputting.

Bestuursadvies: negatief

We hebben geen problemen met de toevoegingen van natuur, mens en dier, en groener,
maar wel met een aantal andere zaken.
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Ons grootste struikelblok is dat “op korte termijn” weg wordt gehaald. We zien dit namelijk
als een van de grote tekortkomingen van het kapitalisme/onze economie en daarom
vinden we het cruciaal dat we dat hierin benadrukken.

Daarnaast suggereert de bewoording “dit kapitalistische systeem” dat er een systeem
binnen het kapitalisme bestaat die we wel acceptabel vinden. Dit strookt niet met onze
standpunten van radicale systeemverandering.

Ten slotte is nutsbedrijven geen toegankelijke term (tenzij je veel monopoly speelt, kennen
veel mensen het niet) en is 1de zin niet heel leesbaar.
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57. Nationalisering watervoorziening

Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener
Thijmen Fellinger

Mede-indieners
Manuela Rot, Jasper van Loo, Nadia van Leur, Vivian de Hoogh, Robin Ruis, Ilse Oldenburg,
Fabian van der Knaap

Onder hoofdstuk
9

Onder subkop
9.1 Nutsbedrijven (nieuw subkopje)

Regelnummer
1618

Titel nieuw subhoofdstuk
Nutsbedrijven

De nieuwe tekst
De watervoorziening wordt net als de elektriciteitsvoorziening genationaliseerd tot één
zelfstandig bestuursorgaan dat verantwoordelijk is voor het inkopen, transporteren en
verkopen van water. Hierdoor kan er sneller en kosteneffectief ingespeeld worden op nieuwe
duurzame ontwikkelingen, en kunnen er sociale garanties opgezet worden voor
huishoudens.

Toelichting
Het is onnodig en oneerlijk dat tussenpartijen en handelaren (veel) geld verdienen aan het
verkopen van basisvoorzieningen zoals water. Door deze partijen te verwijderen uit de
leveringsketen kan water goedkoper aangeboden worden aan mensen en door
overheidscontrole kunnen er sociale minimumgaranties opgezet worden zodat elk individu
toegang heeft tot schoon drinkwater.

Bestuursadvies: negatief

We kunnen ons vinden in het principe, maar niet in deze vorm. Allereerst zou dit beter
onder het kopje “water” passen.
Daarnaast is de formulering vrij technisch en uitgebreid. De term “nutsbedrijven” is geen
toegankelijke term, we spreken liever over basisvoorzieningen. Ook is de oorzaak-gevolg
relatie niet helemaal duidelijk onderbouwd.
Het is wat verwarrend ook dat hier ook gerefereerd wordt aan de elektriciteitsvoorziening.
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58. Nationalisering energiemarkt

Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener
Thijmen Fellinger

Mede-indieners
Manuela Rot, Jasper van Loo, Nadia van Leur, Vivian de Hoogh, Ilse Oldenburg, Robin Ruis,
Ilse Oldenburg, Fabian van der Knaap

Onder hoofdstuk
9

Onder subkop
9.1 Nutsbedrijven (nieuw subkopje)

Regelnummer
1618

Titel nieuw subhoofdstuk
Nutsbedrijven

De nieuwe tekst
De energiemarkt wordt genationaliseerd. Daarbij worden alle energieleveranciers
opgenomen in een zelfstandig bestuursorgaan dat de verantwoordelijkheid heeft voor het
inkopen, transporteren en verkopen van energie in Nederland. Daarnaast neemt dit orgaan
de taak van de netbeheerders over en wordt daardoor verantwoordelijk voor de fysieke
energie-infrastructuur in Nederland. Hierdoor kan er sneller en kosteneffectief ingespeeld
worden op nieuwe duurzame ontwikkelingen in de energiesector, en kunnen er sociale
energiegaranties opgezet worden voor huishoudens.

Toelichting
Op dit moment kent Nederland diverse netbeheerders met winstoogmerk, die de
infrastructuur exploiteren. Deze bedrijven kunnen beter samen gaan werken in plaats van
concurreren en zouden bovendien geen winst moeten maken - al het geld dat "overblijft" zou
teruggeïnvesteerd moeten worden in verduurzaming en innovatie van de infrastructuur.
Daarnaast zijn er zogeheten "energieleveranciers" - dat zijn in principe bedrijven op papier
die energie aan consumenten verkopen en dit bij producenten inkopen. Dit zijn tientallen
bedrijven met allemaal dezelfde administratieve functie en aandeelhouders die winst willen
maken. Het is simpelweg niet nodig dat deze bedrijven als tussenpersonen bestaan en ze
parasiteren dan ook op de basisbehoefte van energie van huishoudens. De aanzienlijke
kostenbesparing die komt kijken bij het feit dat diverse tussenpersonen en exploitanten geen
winst meer uit de markt hoeven te trekken, betekent dat energie goedkoper kan, dan wel dat
energie even duur kan blijven, maar dat er flink wat financiële bronnen ontstaan om te
investeren in verduurzaming, innovatie en toekomstgerichte aanpak. Verder kan een
overheid die het energienet beheert en energie verkoopt aan huishoudens, garanderen dat
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elk huishouden een bestaansminimum krijgt en zich niet langer zorgen hoeft te maken over
de energierekening. Tot slot wordt het voorkomen dat private partijen met publiek geld
gefinancierd worden. De huidige verschijnselen als een prijsplafond en energietoeslag zijn
feitelijk een kraan van publiek geld dat stroomt naar aandeelhouders en CEO's, wat
bijzonder jammer en zonde is van de overheidsfinanciën.

Bestuursadvies: negatief

We kunnen ons vinden in het principe, maar niet in deze vorm. Allereerst zou dit beter
onder het kopje “duurzame energie” passen. Daarnaast is de formulering vrij technisch en
uitgebreid. De term “nutsbedrijven” is geen toegankelijke term, we spreken liever over
basisvoorzieningen. Ook is niet helder hoe zich dit verhoudt tot het amendement over de
watervoorziening.
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59. Verantwoorde kunstmatige intelligentie
(subhoofdstuk intro)

Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener

Daniël Geerts

Mede-indieners

Gaby Markandu

Onder hoofdstuk

10

Onder subkop

10.3

Regelnummer

1769

Titel nieuw subhoofdstuk

Verantwoorde kunstmatige intelligentie

De nieuwe tekst

Artificial Intelligence (AI) is een technologie die steeds vaker wordt ingezet en grote gevolgen zal
hebben voor onze samenleving. Mensen zullen adviezen opvolgen en fysieke taken laten
uitvoeren door AI-systemen, wat betekent dat we controle uit handen geven. PINK! streeft naar
een verantwoorde ontwikkeling en toepassing van AI, waarbij de privacy van burgers en de
fundamentele burgerrechten worden gerespecteerd. Bij de ontwikkeling en training van
AI-systemen moet ook aandacht worden besteed aan duurzaamheid.

Toelichting

De opkomende trend van AI gebeurt niet voor niks. De ontwikkeling van AI wordt namelijk
concreet en tastbaar voor de mensheid. Politiek moet hierover een mening en beleid hebben,
want AI is een krachtige tool. Dit amendement is een introductie voor een nieuw subhoofdstuk.
Dit nieuwe subhoofdstuk streeft naar een verantwoorde ontwikkeling en toepassing van AI, met
respect voor de privacy van burgers en fundamentele burgerrechten. Het benadrukt tevens de
noodzaak om duurzaamheid in acht te nemen bij de ontwikkeling en training van AI-systemen.
Door deze principes te integreren, kunnen we een ethische en duurzame vooruitgang op het
gebied van AI waarborgen.

87



Bestuursadvies: positief
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60. Mensenrecht boven AI-recht
Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener

Daniël Geerts

Mede-indieners

Gaby Markandu

Onder hoofdstuk

10

Onder subkop

10.3 Verantwoorde kunstmatige intelligentie

Regelnummer

1770

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst

De privacy van individuen die gebruikmaken van een AI-systeem of waarvan de data wordt
gebruikt, dienen beschermd te worden. Dit kan bijvoorbeeld door het waarborgen van anonimiteit
en het minimaliseren van de verzameling van persoonlijke data.

Toelichting

Dit beleidspunt heeft als doel de privacy van individuen te beschermen die gebruik maken van en
wiens data wordt gebruikt door AI-systemen. Dit kan worden bereikt door anonimiteit te
waarborgen en de verzameling van persoonlijke gegevens te minimaliseren. Het waarborgen van
privacy is van cruciaal belang om het vertrouwen van gebruikers te behouden en ervoor te zorgen
dat persoonlijke informatie niet ongepast wordt gebruikt of gedeeld. Door deze maatregelen te
nemen, kunnen we de privacyrechten van individuen beschermen en ervoor zorgen dat
AI-systemen op een verantwoorde en ethische manier worden ingezet.

Bestuursadvies: positief
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61. AI voor een duurzame en rechtvaardige
samenleving

Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener

Daniël Geerts

Mede-indieners

Gaby Markandu

Onder hoofdstuk

10

Onder subkop

10.3 Verantwoorde kunstmatige intelligentie

Regelnummer

1770

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst

De overheid stimuleert het ontwikkelen van AI-systemen die bijdragen aan een duurzame en
rechtvaardige samenleving.

Toelichting

Het streven is om AI-technologie te bevorderen die in lijn is met milieudoelstellingen en sociale
rechtvaardigheid, zoals systemen die efficiënt omgaan met hulpbronnen, eerlijke kansen
bevorderen en geen ongelijkheden versterken. Door te investeren in en te ondersteunen bij de
ontwikkeling van dergelijke AI-systemen, kan de overheid een duurzame en rechtvaardige
samenleving bevorderen, waarbij technologie wordt ingezet ten behoeve van het algemeen
welzijn. Een voorbeeld is het reguleren van gezichts- en andere herkenningstechnologieën om
misbruik en inbreuk op de privacy van burgers te voorkomen.

Bestuursadvies: oordeel congres

Er bestaan goede argumenten om AI-systemen in te zetten voor verduurzaming. Denk hierbij
aan het afstemmen van energiegebruik op de beschikbaarheid van zon en wind, of het
efficiënter maken van beslissingen. Op die manier zou het kunnen zijn dat AI bijdraagt aan een
duurzame en rechtvaardige samenleving.
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Aan de andere kant is het nog vrij vaag geformuleerd, en daar zitten risico’s aan. Want hoe
meet je of iets daadwerkelijk bijdraagt aan een duurzame en rechtvaardige samenleving? En
hoe voorkomen we dat het niet gebruikt wordt als greenwashing - dat bedrijven aankloppen bij
de overheid voor hulp want “dan worden ze duurzamer”. Ook speelt de vraag of we
daadwerkelijk willen dat de overheid de ontwikkeling van AI-systemen stimuleert. Dat
impliceert wellicht dat we het een wenselijke ontwikkeling vinden.

Deze tekst had wellicht beter gepast in de motivering dan als beleidspunt.

Omdat we het wel eens zijn met de strekking, maar er dus wel een aantal overwegingen aan
kleven, laten we het aan de leden of ze het op deze manier in ons politiek programma willen
hebben.
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62. Monitoring van AI-systemen door mensen
Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener

Daniël Geerts

Mede-indieners

Gaby Markandu

Onder hoofdstuk

10

Onder subkop

10.3 Verantwoorde kunstmatige intelligentie

Regelnummer

1770

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst

De adviezen en uitvoerende taken van AI-systemen moeten systematisch door mensen
gemonitord worden.

Toelichting

Menselijke betrokkenheid is essentieel om fouten te identificeren, vooroordelen te corrigeren en
onverwachte resultaten op te merken. Het waarborgt dat AI-systemen dienen als hulpmiddelen
en dat de eindverantwoordelijkheid bij mensen blijft.

Bestuursadvies: positief

Dit is in lijn met wat veel organisaties die de ontwikkeling van AI en algoritme in de gaten, zoals
Bits of Freedom, houden adviseren.
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63. Eerlijk gebruik van AI
Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener

Daniël Geerts

Mede-indieners

Gaby Markandu

Onder hoofdstuk

10

Onder subkop

10.3 Verantwoorde kunstmatige intelligentie

Regelnummer

1770

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst

Het naleven en handhaven van de wetgeving met betrekking tot transparantie van AI-systemen
en het gebruik van data door bedrijven en overheden moet worden versterkt en strenger
gehandhaafd.

Toelichting

Transparantie is essentieel om het vertrouwen van het publiek te waarborgen en mogelijke
risico's te identificeren. Door inzicht te verschaffen in de toepassing van AI en de gebruikte data,
kunnen burgers beter begrijpen hoe beslissingen worden genomen en kunnen eventuele
vooroordelen of discriminatie worden opgespoord en aangepakt. Deze verplichte transparantie
zorgt voor een meer verantwoorde en eerlijke implementatie van AI in verschillende sectoren.

Bestuursadvies: oordeel congres

Er zit een dubbeling in de verwoording, maar denken dat dit niet zodanig afdoet aan de
leesbaarheid en begrijpelijkheid van het beleidspunt dat we het niet in het programma zouden
moeten hebben staan. Omdat het dus wel een niet lekker lopende zin is, laten we het aan de
leden of ze het in deze vorm in het programma willen hebben.
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64. Duurzame AI-systemen
Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener

Daniël Geerts

Mede-indieners

Gaby Markandu

Onder hoofdstuk

10

Onder subkop

10.3 Verantwoorde kunstmatige intelligentie

Regelnummer

1770

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst

De overheid stimuleert onderzoek naar alternatieve AI-technologieën die duurzamer zijn.

Toelichting

Door te investeren in onderzoek naar duurzamere AI-technologieën, zoals energie-efficiënte
algoritmen of methoden die minder rekenkracht vereisen, kan de negatieve impact van AI op het
milieu worden verminderd. Dit beleid moedigt innovatie aan en draagt bij aan de ontwikkeling van
milieuvriendelijke AI-oplossingen, waardoor een duurzamere toekomst mogelijk wordt.

Bestuursadvies: oordeel congres

We kunnen ons vinden in de strekking van het amendement. Alternatieve AI technologieën is
alleen een wat vreemde verwoording, omdat er enorm veel verschillende systemen bestaan.
Het zou beter zijn om te zeggen “AI-systemen”, ook in het kader van consistentie binnen ons
politiek programma.

Daarnaast willen we zowel de huidige systemen verduurzamen als eventuele nieuwe duurzaam
ontwikkelen. Nu lijkt het vooral te sturen op nieuwe systemen.

Omdat het alleen om de verwoording gaat, laten we de beslissing aan de leden.
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65. Ethisch gebruik van AI
Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener

Daniël Geerts

Mede-indieners

Gaby Markandu

Onder hoofdstuk

10

Onder subkop

10.3 Verantwoorde kunstmatige intelligentie

Regelnummer

1770

Titel nieuw subhoofdstuk

De nieuwe tekst

De overheid stelt ethische en juridische kaders op voor de ontwikkeling en inzet van AI-systemen.

Toelichting

AI is een krachtige en veelzijdige tool. Door deze kaders op te stellen, kan de overheid grip krijgen
op de potentiële risico's en uitdagingen die AI met zich meebrengt, zoals privacykwesties,
discriminatie en verlies van menselijke controle. Het doel is om een evenwicht te vinden tussen
het bevorderen van innovatie en het beschermen van de belangen en rechten van individuen en
de samenleving als geheel.

Bestuursadvies: positief
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66. Onafhankelijkheid van internetgiganten
Nieuwe tekst toevoegen

Hoofdindiener

Tristan Lof

Mede-indieners

Onder hoofdstuk

Technologie voor de toekomst

Onder subkop

Vrijheid in een digitale wereld

Regelnummer

1769

Titel nieuw subhoofdstuk

Een onafhankelijke overheid

De nieuwe tekst

Overheden maken slechts gebruik van eigen software of vrije software. Hiermee krijgt de
overheid de controle terug over hun digitale diensten en is ze niet meer afhankelijk van derden,
zoals de techbedrijven Microsoft, Google en Huawei.

Toelichting

Overheden gebruiken steeds meer diensten van derden, zoals Google, Microsoft en Huawei. Door
dit gebruik is de overheid steeds meer afhankelijk van deze (staats)bedrijven. Dit vergroot hun
macht en ondermijnt daarmee onze democratie. Ook kost dit de overheid veel geld; als een
product niet naar behoren werkt, moet er iemand van het bedrijf zelf langskomen om het te
repareren, dit onder het mom van 'bedrijfsgeheim'. De overheid heeft zelf geen idee hoe hun
diensten werken onder de motorkap. Er bestaan genoeg alternatieven voor deze diensten,
waaronder door de overheid gemaakte software of vrije software. Hierdoor blijft de overheid
controle houden over hun diensten en zijn we minder afhankelijk van internetgiganten en
autoritaire regimes.

Bestuursadvies: oordeel congres

Het is heel kostbaar en duurt heel lang, maar wel een goed streven. We erkennen dat
de software van de overheid in de huidige situatie beter kan, maar denken dat dit
niet hoeft te betekenen dat het niet op een goede manier kan gebeuren.
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Hier is meer toelichting te vinden over vrije software:
https://www.gnu.org/philosophy/free-sw.nl.html

Omdat het een nieuw standpunt is en er wel wat haken en ogen aan zitten, laten we het
aan de leden.
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MOTIES
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1. Herziening beginselmanifest

Motie

Hoofdindiener

Nayra van Lubek

Mede-indieners

Ronan van Langen

Motie

Constaterende dat

- PINK! als doel heeft op te komen voor de rechten van dieren
- PINK! mensen ook als dier zien
- Inclusiviteit een belangrijk thema is voor PINK!
- Inclusiviteit al is opgenomen in het politiek programma van PINK!
- in kopl 7 Inclusiviteit niet wordt benoemd in de huidige beginselmanifest van de

vereniging
- De beginselverklaring ruim 10 jaar oud zijn

Overwegende dat

- Inclusiviteit nog niet vanzelfsprekend is
- Inclusiviteit essentieel is voor een eerlijke & gezonde samenleving
- Wanneer men zich niet veilig voelt men minder mentale ruimte heeft voor bewustwording

Bewustwording essentieel is voor een gelijkwaardige en duurzame samenleving

Roept het bestuur op om

- Het beginselmanifest te herzien en binnen een jaar een voorstel voor de geupdate versie
aan het congres voor te leggen

- Inclusiviteit en mensenrechten op te nemen in het voorstel voor de vernieuwde
beginselmanifest

Toelichting

Toelichting: Als PINK! komen we op voor gemarginaliseerde groepen, van zowel niet-menselijke
als menselijke dieren. Inclusiviteit is hiermee een belangrijk thema voor de vereniging. Als
vereniging zien we in dat zorg en vrijheid voor menselijke dieren in verbinding staat tot de zorg
voor niet menselijke dieren en het van belang is om voor beide actie te voeren.
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Bestuursadvies: positief
Het huidige beginselmanifest is uit 2012 en is daarmee aan vervanging toe. De wereld is
veranderd. Het lijkt ons goed om bij het herschrijven van het beginselmanifest te kijken hoe we
hierin ook onze visie op inclusiviteit en mensenrechten op kunnen nemen.

Het huidige beginselmanifest is hier te vinden: https://www.pinkpolitiek.nl/beginselmanifest/
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2.Motie inspanningsverplichting reistijd landelijke
evenementen

Motie

Hoofdindiener

Ronan van Langen

Mede-indieners

Motie

Het PINK! congres bijeen op 20 en 21 mei 2023

Constaterende dat

- Het landelijk bestuur zegt de locaties van landelijke evenementen te willen verspreiden over
Nederland;

- Landelijke evenementen nu zelden tot nooit in (bijvoorbeeld) Noord-Nederland plaatsvinden;

- De reistijd voor landelijke evenementen van leden woonachtig in deze provincies regelmatig
oploopt tot bijna 4 uur (enkele reis);

-Dergelijke reistijden deelname aan landelijke evenementen ontoegankelijk maakt.

Overwegende dat

- Landelijke evenementen zo toegankelijk mogelijk moeten zijn;

- Bij spreiding van de locaties voor landelijke evenementen door Nederland heen er altijd een
groep leden is waarvoor het evenement ontoegankelijk wordt;

Roept het bestuur op om

- Landelijke evenementen toegankelijk te maken voor alle leden;

- Zich te committeren aan een inspanningsverplichting om te proberen de reistijd voor alle leden
bij landelijke evenementen te beperken tot 2,5 uur.

Toelichting

Het is fijn dat het bestuur probeert reistijd voor leden te beperken. Activiteiten moeten immers zo
toegankelijk mogelijk zijn en reistijd kan een grote beperkende factor daarin spelen. Op dit
moment worden landelijke evenementen echter niet goed verspreid over Nederland. De insteek
van het landelijk bestuur om locaties van landelijke evenementen te verspreiden is daarnaast, als
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het wel wordt uitgevoerd, niet productief: voor bijvoorbeeld leden uit Maastricht zou het niet
eerlijk zijn om regelmatig helemaal naar Groningen te moeten reizen voor een landelijk
evenement en visa versa. Deze motie is een inspanningsverplichting richting het bestuur om dus
te proberen dit zoveel mogelijk te voorkomen: dus niet wisselen door heel Nederland, maar
activiteiten voornamelijk op centrale plekken in het land te houden zodat de evenementen altijd
toegankelijk zijn voor alle leden. Deze motie is echter geen harde verplichting hiervoor: mocht het
niet lukken of is er een bijzondere kans voor een evenement ergens op een decentrale plek dan
kan het bestuur hier nog steeds van afwijken. Het is immers alleen een inspanningsverplichting.
Voor leuke evenementen op gave locaties ver weg van het midden van Nederland zijn er
daarnaast altijd nog de lokale afdelingen.

Bestuursadvies: oordeel congres

We begrijpen de intentie van de indiener. We streven er als landelijk bestuur naar om de
evenementen te spreiden. Het idee hierachter is dat de reistijden voor iedereen steeds
wisselen: de ene keer moet iemand lang reizen en de andere keer korter. We erkennen wel dat
dit inderdaad niet altijd even goed lukt.

We hebben wel een aantal vraagtekens bij de oplossing die de indiener aandraagt. In de
praktijk is 2,5 uur reistijd voor iedereen, vrijwel onmogelijk. Het zou er namelijk al snel op
uitkomen dat alle evenementen in Utrecht zijn, en als je dan vanuit Zeeland of Limburg moet
komen en niet in een (grote) stad woont, dan zit je al snel op meer dan 2,5 uur.

De vraag daarbij is ook of, wanneer we dit principe gaan hanteren, evenementen daadwerkelijk
toegankelijker worden. Het komt er dan namelijk op neer dat steeds dezelfde mensen lang
moeten reizen en veel kosten moeten maken, terwijl ook steeds dezelfde mensen dichtbij de
locatie van evenementen wonen. We vragen ons af of dat het eerlijker maakt.

Daarnaast willen we de leden graag meegeven wat er bij het vinden van een locatie komt
kijken. We hebben ons namelijk de afgelopen tijd ingezet op spreiding, zoals hierboven, maar
dat is vaak makkelijker gezegd dan gedaan. Een locatie moet namelijk:

- betaalbaar zijn
- mogelijkheid hebben tot (betaalbare) plantaardige catering, of toestaan dat we zelf

catering meenemen
- bereikbaar zijn met het openbaar vervoer
- rolstoeltoegankelijk zijn

We zijn erg benieuwd hoe de leden hier in staan en laten de beslissing dan ook bij de leden.
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3. Inclusief taalgebruik
Motie
Hoofdindiener

Gaby Markandu

Mede-indieners

Pim van Tongeren, Manuela Rot, Vivian de Hoogh, Ilse Oldenburg, Fabian van der Knaap, Daniël
Geerts

Motie

Constaterende dat:

o het huidige politieke programma niet volledig toereikend is in het met respect spreken over
niet-menselijke dieren.

overwegende dat:

o het gebruik van inclusief taalgebruik van groot belang is in de strijd voor dieren-emancipatie;

o inclusief taalgebruik over niet-menselijke dieren en veganisme ook mensen dichter bij elkaar
brengt;

draagt het bestuur op om:

o een groep enthousiaste leden aan te stellen om het politiek programma te herschrijven zodat
het programma minder onderdrukkend is naar niet-menselijke dieren;

o hiervoor de handvatten 'vegan taalgebruik' van de Nederlandse Vereniging voor Veganisme als
richtlijn te gebruiken;

o deze groep de taak te geven om het programma inhoudelijk zo min mogelijk te wijzigen;

o het herschreven politiek programma voor te leggen aan de ALV tijdens het najaarscongres
2023 als congresstuk, zodat het kan worden geamendeerd en goedgekeurd als nieuw politiek
programma.

Toelichting

Het gebruik van inclusief taalgebruik richting niet-menselijke dieren is belangrijk omdat de
manier waarop we over dieren praten, reflecteert op de manier waarop we met ze omgaan. Door
het gebruik van respectvolle taal, die de inherente waarde van dieren erkent, normaliseren we het
kijken naar andere dieren als gelijkwaardigen. Dit zal dierenleed en onderdrukking tegengaan. Het
bestuur zal door middel van sollicitaties een geschikte commissie samenstellen. Deze
commissie houdt rekening met de inhoudelijke waarde van vakjargon zoals "vee"industrie, zodat
de standpunten in het politiek programma hetzelfde blijven. De handvatten van de NVV kun je
hier vinden: https://www.veganisme.org/veganisme/vegan-taalgebruik/
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Bestuursadvies: oordeel congres

We kunnen ons vinden in de strekking van de motie. De genoemde richtlijn heeft echter een
aantal dingen opgenomen waar wij ons niet in kunnen vinden, specifiek de dingen onder het
kopje ‘validistisch taalgebruik’, die juist eerder validistische taalsuggesties voorstelt. Het is ook
meer gericht op het voeren van een gesprek, dan taalgebruik in een politiek programma.

De motie laat ruimte voor interpretatie van de richtlijn, maar maakt het daarmee ook lastig om
in te schatten wat er wel en niet wordt overgenomen vanuit de richtlijn. Wel wordt de
herschreven versie in stemming gebracht, dus bij onvrede over de interpretatie van de richtlijn
kan daar iets mee worden gedaan.

In de praktijk betekent dit ook dat de herschreven versie op tijd af moet zijn en dat het pas na
publicatie van de herschreven versie mogelijk is om amendementen in te dienen.

Omdat het gaat om significante veranderingen in ons politiek programma, laten we de
beslissing aan de leden.
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4. Intensivering linkse samenwerking

Motie

Hoofdindiener

Robinson Wijnands

Mede-indieners

Motie

Het PINK! congres bijeen op 20 en 21 mei 2023

Constaterende dat

- Er afgelopen Provinciale verkiezingen is gebleken dat een nieuwe tegenpartij, de BBB, wiens
idealen maar weinig overeenkomen met die van PINK! en de PvdD, een grote
verkiezingsoverwinning heeft geboekt;

- Er samenwerking tussen de PvdA en GroenLinks plaatsvindt om daarmee hun gezamenlijke
kansen te vergroten om een regering te kunnen vormen.

- De PvdD, ondanks zijn groei, een geringe kans maakt om zonder samenwerking met andere
politieke partijen deel uit te maken van een regering.

Overwegende dat

- De afschaffing van de bio industrie en andere idealen waar PINK! en de PvdD voor staan
gerealiseerd moeten worden. Het aanleveren van ministers voor een kabinet door de PvdD
hiervoor effectief zou werken.

- De instandhouding van de versplintering van politieke linkse en groenere partijen een
verkiezingsoverwinning van de BBB en de VVD & Co in de hand speelt.

- Er verandering, samenwerking en actie nodig is om groener en socialer beleid te garanderen.

Roept het bestuur op om namens PINK! de PvdD mee te delen, en als boodschap uit te dragen
dat:

- Deze PJO graag zou willen dat de PvdD als doel neemt aankomende Tweede
Kamerverkiezingen ministers te leveren die deel uitmaken van het kabinet.

- Het vormen van een coalitie tussen de PvdD met linkse partijen een zeer wenselijke
verkiezingsuitslag zou zijn. En voor dit doel de samenwerking met deze partijen opgezocht zou
moeten worden.

- Er voor volgend congres een spreker namens de PvdD uitnodigt wordt die een lezing komt
houden over de visie van de PvdD ten aanzien de uitslag van afgelopen Provinciale Staten
verkiezingen.
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Toelichting

Het uitdragen van een geluid dat oproept de Partij voor de Dieren zich competitief op te stellen om te
gaan regeren en de bio industrie af te schaffen lijkt mij wenselijk. Hiervoor zou het draagvlak voor het
aangaan van samenwerkingen met linkse partijen onderzocht mogen worden. Het zou erg interessant
zijn om te weten hoe de leden van PINK! en de Partij voor de Dieren naar verkiezingssamenwerkingen
met andere linkse partijen kijken. En nu nu met enig haast omdat een sterke politieke tegenpool, de
BBB, een grote kans maakt bij de aanstaande Tweede Kamerverkiezingen een meerderheidskabinet te
kunnen vormen.

Bestuursadvies: negatief

We kunnen ons vinden in het idee van linkse samenwerking. De manier waarop dit in de motie
wordt omschreven, is echter wat ons betreft niet de juiste manier.

  We zijn van mening dat het doel van de PvdD of PINK! niet is om ministers te leveren. Het doel moet
zijn om de Aarde en wat daarop leeft te beschermen. Op het moment dat we gaan focussen op
ministers leveren, lopen we het gevaar dat we daar concessies voor gaan doen die slecht zijn voor
klimaat, dieren en natuur.

Het idee van een spreker uitnodigen om te reflecteren op de verkiezingsuitslag lijkt ons interessant
en daar willen we ons wel voor inspannen.
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5. Oprichten koepelpartij

Motie

Hoofdindiener

Robinson Wijnands

Mede-indieners

Motie

Het PINK! congres bijeen op 20 en 21 mei 2023

Constaterende dat

- Samenwerkingen en fusies tussen linkse partijen een traag en moeizaam proces blijkt te zijn.
Op provinciaal en gemeentelijk niveau het bestaan van vele verschillende politieke partijen
wenselijk en werkend blijkt voor de democratie. Op landelijk niveau er daarentegen eens
verandering zou mogen komen in partijen die de regering uitmaken.

Overwegende dat

Fusies met andere partijen voor de PvdD op korte termijn onwenselijk zouden zijn.
Samenwerkingen in de vorm van ingewikkelde en moeizame samenwerkingsverbanden niet
opgezocht zouden hoeven worden. Er enkel naar de minimaalste vorm van verandering gezocht
moet worden om de PvdD samen met andere linkse partijen te laten regeren.

Roept het bestuur op om namens PINK! de PvdD mee te delen, en als boodschap uit te dragen
dat:

- Deze PJO het wenselijk zou vinden als de PvdD het idee zou initiëren om samen met
GroenLinks, de Partij van de Arbeid en de Socialistische partij een koepelpartij op te
richten.

- Deze koepelpartij enkel uit een selectie van de kandidatenlijsten van de bovenstaande
partijen bestaat en verder geen andere leden bevat. Deze partij zou er enkel zijn om voor
de Tweede Kamerverkiezing de vier partijen onder één kandidatenlijst te laten vallen.

- Deze partijen dan niet als individuele partijen meedoen aan de aanstaande Tweede
Kamerverkiezingen. Om zo middels de koepelpartij een meerderheid van stemmen en
daarmee regering kunnen vormen.

- De naam van de koepelpartij bijvoorbeeld: "Links Natuurlijk!" zou kunnen zijn.

Toelichting

De uitvoering hiervan zou een manier kunnen zijn waardoor de PvdD, samen met fijne partijen,
ministers zou kunnen leveren voor in de regering. En daarmee de idealen waar PINK! voor staan beter
tot uiting komen. Mocht er geen of onvoldoende verandering komen in de samenstelling van linkse
partijen zou er een grote kans zijn dat de BBB mogelijk samen met de VVD gaan regeren. En dat
moeten we niet willen :)
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Bestuursadvies: negatief

Op het moment dat we als koepelpartij mee gaan doen, verliezen we onze toegevoegde waarde als
radicale aanjager en activistische partij. We hebben een fundamenteel andere kijk op het systeem
en welke rol wij hebben binnen de politiek. Dat gaat niet samen met het vormen van een
koepelpartij.

We kunnen op dit moment juist andere partijen beïnvloeden door onze manier van politiek bedrijven
en het blijven hameren op onze thema’s. Daarnaast lopen we ook dan het gevaar dat we concessies
moeten gaan doen - je ziet het nu al gebeuren in de fusie van Groenlinks en PvdA. En hoewel we op
veel vlakken zeker overeenkomsten hebben met deze partijen, moeten we ook de verschillen niet uit
het oog verliezen.
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6. Vervangen van nieuwe kleding door tweedehands
kleding

Motie

Hoofdindiener

Tristan Lof

Mede-indieners

Motie

Het PINK! congres bijeen op 20 en 21 mei 2023

Constaterende dat

-PINK! nieuwe kleding verkoopt via haar webshop.

Overwegende dat

-De productie van kleding 4 procent van de mondiale uitstoot van broeikasgassen veroorzaakt;

-Er gemiddeld 2500 liter water nodig is voor de productie van één t-shirt;

-De productie van kleding tot ecocide en de sterfte van dieren leidt;

-Er genoeg alternatieven bestaan voor het verspreiden van PINK!'s gedachtegoed.

Roept het bestuur op om

-Nieuwe kleding weg te halen uit de webshop;

-Tweedehands bedrukte effen t-shirts en truien aan te bieden;

-PINK!-leden de mogelijkheid te bieden om hun eigen kleding door PINK! te laten bedrukken.

Toelichting

De milieu- en klimaatimpact van de productie van kleding is immens. Het produceren van de in de
webshop aangeboden kleding gaat gepaard met duizenden liters waterverbruik, ecocide, uitstoot,
plastic afval en dierenleed en sterfte. De verkoop van kleding staat daarom pal tegenover de principles
van PINK!; we dragen nu zelf bij aan de schade die we zo hard proberen te voorkomen. Deze kleding is
een luxeproduct en de milieuschade en het dierenleed zeker niet waard. Daarnaast geven we een
verkeerd signaal af naar de leden en daarbuiten; dat consumptie goed samen kan gaan met een
duurzame wereld. Er zijn genoeg alternatieven te bedenken, zoals effen tweedehands t-shirts en truien
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die de Pers en Promoafdeling zelf zou kunnen inkopen en bedrukken met logo's van PINK!. Ook
zouden leden zelf hun kleding mee kunnen nemen (wel moet aangeraden worden dat er geen nieuwe
kleding voor wordt gekocht, maar dit is verder aan het lid zelf) om het door PINK! te laten bedrukken.
Op deze manier laten we zien dat we onze principes echt serieus nemen en de consumptie van
kleding niet samengaat met duurzaamheid.

Bestuursadvies: oordeel congres

De uitvoerbaarheid van deze motie is niet heel hoog. Het streven is natuurlijk goed, om zo veel
mogelijk tweedehands te doen, maar in de praktijk is dat een hele klus. Goede
tweedehandskleding die zich ervoor leent om bedrukt te worden, ligt niet voor het oprapen. Dit
gaat dus veel tijd en energie vragen van het bestuur, wat ten koste zal gaan van andere
werkzaamheden zoals online promotie van PINK! en onze standpunten. Daarnaast willen we
meegeven dat we er sowieso hard mee bezig zijn om onze merch zo duurzaam mogelijk te
houden.

Ook zou het zonde zijn als we hierdoor minder zichtbaar worden. Zonder webshop zou het
betekenen dat merch alleen gekocht kan worden op evenementen, en dat kan een drempel zijn
voor leden. Daar komt bij dat we signalen krijgen dat er vanuit de leden behoefte is aan méér
(soorten) merch.

Wel kunnen we ons vinden in de laatste oproep en willen we daar als bestuur mee aan de slag.
Dit is een goede manier om minder nieuwe dingen nodig te hebben. Hierbij geldt wel de
kanttekening dat ook hier uitvoerbaarheid een rol speelt: zo moeten we op zoek naar een
goede manier om te drukken, duurzame verf die goed blijft zitten en niet uitdroogt met de
(geringe) momenten in het jaar dat het waarschijnlijk gebruikt gaat worden.

Omdat dit een significante verandering is in de manier waarop PINK! omgaat met merch, laten
we het aan de leden om te beslissen of dit een wenselijke ontwikkeling is.
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